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KEDVES SZADAI LAKOSOK!

A Szada Kút 
az Ipari Park bejáratánál 
működő töltőállomásán

minden kedves

SZADAI LAKOSNAK
folyamatos 3 Ft/l ÁRENGEDMÉNYT

biztosít a hét minden napján
a mindenkori üzemanyag  árából 

a töltőállomásán történő 
tankolás esetén.

Tisztelettel kérjük 
a lakhelyét igazoló kártyát 

felmutatni szíveskedjék 
a kedvezmény igénybevételéhez.

Szeretettel várjuk Önt is 
töltőállomásunkon!

„Hagyományaink vendégségben – az első világháború emlékei” címmel
egész napos programot szervezett a Szentendrei Szabadtéri Néprajzi Múzeum
szeptember 7-én. Az ország minden tájáról 8 táncegyüttest, 10 tájházat,
illetve hagyományőrző csoportot hívtak meg, közöttük a Czibere Együttest és
a Szadai Tájházat. Táncosaink szadai verbunkkal és tréfás toborzóval készültek.
A tájház totót állított össze Szadáról, ennek megfejtői – kellő segítséggel bizto-
sítottuk, hogy ez mindenkinek sikerüljön – ajándékul megkapták az Eleink c.
kötetben megjelent fényképekből készített 5 levelező lapot, melyek első világ-
háborús szadai katonákat ábrázolnak. Hát, voltak, akik nem igazán tudták,
melyik megyében van Szada, és elcsodálkoztak azon, hogy a több település
névadójaként ismert Rákos-patak nálunk ered. Most már tudják.
A Skanzenben a felföldi mezőváros hejcei lakóházának udvarán kaptunk
helyet. Ott várt minket egy rendezvénysátor. Ezt jó előérzettel felállították a
fiúk. Szerencsére, mert az idő egyre romlott. Hol csepergett, hol szemerkélt,
hol zuhogott, hol elállt az eső. Valamennyire lehetett ehhez igazítani a programot,
ám a látogatókat nem. Kevesen döntöttek úgy, hogy ilyen bizonytalan időjárási
viszonyok között itt töltsék a szombati napot. Sajnáltuk a dolgot meg a
szervezőket, de végül is nekünk még hozadéka is lett annak, hogy nem volt
annyira sűrű a szakmai programunk. Lehetőségünk volt a nézelődésre, ismer-
kedésre, tapasztaltszerzésre. Új kézműves eljárásokkal, ötletekkel gazdagodtunk,
az együttes megismerkedett a pécsi „Kacaj” zenei együttessel. Ezt a megis-
merkedést fergeteges spontán színpadi produkció követte, a jelenlévők nagy
örömére. Olyan legényest rögtönöztek, hogy csak néztünk.
A hivatalos program része volt a Szadai Tájház fennállása 10. évfordulójának
tiszteletére átadott oklevél, melyet Oroszi Sándor polgármester vett át. Velünk
tartott egész nap, de ő sem gondolta, hogy főszerepe lesz a programban.
Ugyanis: a jelenlévők közül ő tanúsította a legnagyobb szakértelmet az alma-
fa-ültetésben, melyet a nap emlékére szervezett a Skanzen csapata.
Összefoglalva: ezen a napon, úgy tűnik, nem keltettük rossz hírét településünknek,
és mi is sok jó tapasztalattal, emlékkel térhettünk haza Szentendréről.

Novák Lászlóné

Szadaiak 
Szentendrén

Szemétszállítás áthelyezése
Az október 23-án, szerdán esedékes szállítási napot 

az ünnepek miatt október 22-re, keddre helyeztük át 
(kommunális hulladék).

Illés Szabolcs ügyvezető Szada Nova Nonprofit Kft.

A Skanzenben a hejcei házban vártuk az érdeklődőket



Szeptember 10-én Oroszi Sándor polgármester először a Fenyvesligetben
található Fenyő utcánál köszöntötte a képviselő-testület megjelent tagjait, a
tervezőket, a kivitelezőt és a műszaki ellenőrt. Az ünnepélyes szalagátvágás
előtt a polgármester elmondta, hogy a Fenyő utcát 725 m hosszúságban és
5,5 m szélességben kétoldali szegéllyel újították fel. Az úttestben forgalom
lassító küszöböket is beépítettek 30 km sebességkorlátozással. Az útépítés
nettó 90 millió forintba került.

Ezután a Dózsa György úton folytatódott az átadási ünnepség, ahol a közútkezelő
hozzájárulásával 3 db gyalogosátkelő építése valósult meg. A Bucka utcánál és
a Vasút utcánál közlekedési lámpa nélkül, a Kisfaludy utcánál nyomógombos
közlekedési lámpával készült el. A gyalogos átkelők kialakításánál a „zebra” fel-
festésen kívül az odavezető gyalogos járdák és a felvezető szakaszok kiépítését
is el kellett végezni. A beruházást bonyolította, hogy az építési területek melletti
csapadékvíz elvezető árkokat is át kellett építeni. 
Szeptember 19-én újabb ünnepséghez készülődtek Szadán. A Nap óra térre
tervezett piaccsarnok ünnepélyes alapkőletételét végezték el, ahol megjelent
Vécsey László országgyűlési képviselő is. Oroszi Sándor polgármester
elmondta, hogy a 2018.augusztus 23-án benyújtott „Helyi piacok fejlesztése
Pest megye területén” című pályázat egyik fontos állomásához értek. Az ün-
nepélyes alapkőletétellel megkezdődhet a 385 m2-es piaccsarnok építése. A
projekt tervezett összköltsége: bruttó 214 millió forint, melyből a támogatás
összege bruttó 149.800.000 Ft. A piac épület terveit a Kvadrum tervező
iroda (Jánosi János főépítész) készítette.
Az alapkőletétel után az Ady Endre u. 2. sz. alatt egy bejárás ke retében
átadták a munkaterületet a mini bölcsőde építéséhez. Oroszi Sándor
polgármester, bejelentette, hogy a „PM_BÖLCSÖDEFEJLESZTÉS_2018” című
pályázaton Szada maximális támogatást – bruttó 50 millió forintot – nyert.
Ebből, és a 8,8 millió forintos önerőből az Ady utcai telken álló 1930-as
években épült házat alakítják át két csoportszobás mini bölcsödévé. Vécsey
László országgyűlési képviselő beszédében kihangsúlyozta, hogy a pályázat
segítségével az egykori Hangya Takarékszövetkezetnek is helyet adó gyönyörű
épület újulhat meg, ami Szada új ékköve és 14 pici gyermek új bölcsije lehet.
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Sertéstartókfigyelmébe!
A nyári, őszi mezőgazdasági munkálatokra tekintettel felhívom a sertéstartó
gazdák figyelmét, hogy a vaddisznóban előforduló afrikai sertéspestis megbe-
tegedések miatt fokozott figyelmet kell fordítani a házi sertésállományok
védelmére. A fertőzött vaddisznóval való érintkezés lehetősége miatt a mező-
gazdasági területek, az onnan származó termékek óriási veszélyt jelentenek,
jelenthetnek sertéseinkre.  
– A vaddisznók fertőződése miatt szántóföldről, kaszálóról, legelőről betakarított
takarmányt illetve alomanyagot frissen ne használjanak házi sertéseik ellátására.
Szálas takarmányt és gabonát a beszállítástól számítva 30 napig, a szalmát 90
napig kell tárolni felhasználás előtt. Zöldtakarmány etetése tilos! (Természetesen
ez vonatkozik a learatott kukoricatáblák böngészése során összegyűjtött kukoricára
is!) A takarmányt és az alomanyagot elkülönítve zártan tárolják, biztosítsák, hogy a
vadon élő állatok ne férjenek hozzá.
– Élő állatot csak sertés szállítólevéllel és érvényes állatorvosi bizonyítvánnyal
ellátva szabad vásárolni! A vásárolt sertéseket az állomány többi egyedétől el kell
különíteni.
– Ha sertése megbetegszik, azonnal értesítse állatorvosát.
Ha egy vagy több sertés hirtelen, minden látható tünet nélkül elhullik, ha egy vagy
több állat bágyadt, nem eszik, lázas, gyenge, bizonytalanul mozog, ha a bőrön
vérzések figyelhetők meg, a bőr vöröses lilásan elszíneződik, véres hányást, has -
menést látnak, minden esetben gondolni kell az afrikai sertéspestis lehetőségére. 
Felhívom a figyelmet, hogy hazánk sertéságazatának megvédése érdekében a
betegség legkisebb gyanúja esetén is a legszigorúbb módon jár el az állat-
egészségügyi hatóság.
Amennyiben az állattartó tőle elvárhatóan közreműködött, a betegséget időben
bejelentette, az elvárható járványvédelmi zártságot megteremtette, az esetleges
járványvédelmi intézkedések állami kártalanítás mellett történnek.
A betegség házisertés állományokba történő behurcolásának megakadályozása,
a hatékony védekezést segítendő a hatósági állatorvosok, szolgáltató állatorvosok
a szükséges mértékben fertőtlenítőszert is tudnak az állattartók számára
biztosítani. Keressék állatorvosukat!
A járvány aktuális hírei valamint a betegséggel kapcsolatos hasznos információk
az alábbi, folyamatosan frissülő weboldalon elérhetőek: http://portal.nebih.gov.hu/hu/af-
rikai-sertespestis

Dr. Vajda Lajos Országos Járványvédelmi Központ vezető

Szadán újabb beruházásokat adtak át

A Fenyvesliget lakóparkban a Fenyő utcát aszfaltozták

Átadták a Kisfaludy utcai átkelőt is Piaccsarnok alapkőletétele

Vécsey László a Mini bölcsődénél mondott beszédet
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Oroszi Sándor (Süni) majd 30 éve tagja a
képviselő-testületnek. Ebben az időszakban
összesen 12 évet dolgozott, mint alpol-
gármester. 2014 októberében a szadai la-
kosok a település első emberének válasz-
tották. 
Milyen emlékei vannak az 5 évvel ezelőtti
önkormányzati ciklus megkezdéséről?
2014-ben elődömtől rendezett körülmények
között vehettem át a település vezetését, ami
segítette, hogy ilyen sikeres 5 évet tudjunk
produkálni. Habár alpolgármesterként 12
évet töltöttem a testületben előtte, a napi
szintű feladatok kezelésében és problémák
megoldásában további tapasztalatokat kellett
gyűjtenem. Ebben azonban nagy segítségemre
voltak a Polgármesteri Hivatalban dolgozó
kollégák, akik most is fáradságot nem ismerve
látják el a feladatukat. Ahogyan most is,
akkor is tele voltam tettvággyal, elképzeléssel
a település fejlődésével és élhetőségének fej-
lesztésével kapcsolatban. Ezek nagy részét
sikerült megvalósítani, másik része ugyan
még nem valósult meg, azonban a folyamatok
már elindultak, így rövid/középtávon ezek is
meg fognak valósulni.
A település intenzív fejlődésen ment keresztül
az elmúlt 5 évben is, melyek azok a beruhá-
zások, melyekre a legszívesebben gondol
vissza?
Valóban a településen számos infrastrukturális
és funkcionális beruházás történt ebben a cik-
lusban, melyek egy részéhez Magyarország
kormánya pályázatok útján biztosított forrást.
A mindennapi munka során jó és harmonikus

viszonyt alakítottunk ki a kormánnyal és Vécsey
Lászlóval a terület országgyűlési képviselőjével,
így a fontos fejlesztésekhez meg tudtuk szerezni
a támogatásukat. Voltak azonban olyan fej-
lesztések is, melyek 100%-ban települési öne-
rőből valósultak meg, ezeket a gondos és fele-
lősségteljes gazdálkodás tette lehetővé.
Egy település életében úgy vélem, hogy kar-
dinális kérdés az egészségügyi intézményi
rendszer működése, a nevelési és oktatási in-
tézmények állapota, az önkormányzati tulaj-
donú utak fejlesztése, a középületek állapota,
de fontosnak tartom a közterek állapotát is.
Az elmúlt 5 évben ezeken a területeken ered-
ményesen tudtunk előre lépni. Ezek mellett
nagyon közel állnak hozzám a kultúra területén
megvalósított projektek is, kiemelten azok,
amelyek a hagyományainkat és a Székely
Bertalan kultuszt erősítették. Ilyenek voltak
a Székely Bertalan emlékpark kialakítása és a
síremlék restaurálása, a Székely Bertalan la-
kóház felújítása és a műterem tatarozása.
A fejlesztések hosszú sorát pásztázva lát-
hatjuk, hogy több, az egészségügyhöz köthető
beruházás is történt Szadán. Felújításra
került az orvosi és a fogorvosi rendelő, lét-
rehozták a gyermekorvosi praxist, megépí-
tették a védőnői szolgálat épületét és a
gyermekorvosi rendelőt is. Mondhatjuk, hogy
polgármester úr és a képviselő-testület kie-
melt területként kezelte az egészségügyet?
Természetesen. Nagyon fontosnak tartom
az egészségügy állapotát egy településen és
ezt minden testületnek kiemelt területként
kell kezelnie. A település lakószámának nö-
vekedésével folyamatos kihívásoknak kell
megfelelni úgy infrastruktúrálisan, mint hu-
mán erőforrás téren. Mivel Szadán sok gyer-
mek van, nagyon örülök annak, hogy ebben
a ciklusban sikerült a gyermekorvosi praxist

elindítanunk, amihez megépült a gyermek-
orvosi rendelő is – 100%-ban önrkományzati
forrásból. Habár még nem gördülékeny a
praxis működése, számos pozitív visszajelzés
érkezett a szülöktől, hogy mennyivel könnyebb
így, mint a környező települések valamelyikére
átvinni a gyerekeket.
Egy új közforgalmú gyógyszertár létesítésével
kapcsolatban is elkezdtem már a tárgyalásokat,
ami a jelenlegi patika területén épülne meg
magánberuházás formájában.
Ebben az önkormányzati ciklusban kerültek
ki önkormányzati fennhatóság alól az álta-
lános iskolák, így történt ez Szadán is. Nem
okozott ez nehézséget a település közössé-
gének életében?
Ebben az önkormányzati ciklusban az általános
iskola épülete átesett egy több körös bővítésen
és energetikai korszerűsítésen is. Az iskola
feletti területen létrehoztunk egy naperőművet
– mely az iskola áramfelhasználását teljes mér-
tékben lefedi, ez nem csak az ökológiai láb-
nyomunkra van kedvező hatással, de a gyerekek
szemléletformálásában is komoly szerepet ját-
szik. Ezek mellett megépítettünk egy minden
igényt kielégítő műfűves labdarugó pályát is.
Ezen fejlesztések után került át az iskola üze-
meltetése a Dunakeszi Tankerületi Központhoz.
Úgy vélem, hogy a Tankerülettel az első pil-
lanattól kezdve remek kapcsolatot ápolunk,
melyben természetesen komoly szerepe van
Greffné-Kállai Tünde igazgató asszonynak is.
Az üzemeltetés átadása után polgármesterként
kiemelt figyelmet fordítottam arra, hogy a
hétköznapok során ez ne jelentsen érdemi
változást – azaz ne szakadjon ki az intézmény
a település életéből, hiszen ahogyan eddig
úgy ezútán is a „mi” gyermekeink fognak az
iskolában pallérozódni. A közös együttmű-
ködésnek több kézzel fogható bizonyítéka is

Egy vadonatúj iskola fog megépülni a Vá
Polgármesteri beszámoló a 2014-19-es ciklusban végzett munkáról

Szada egyik legszebb épülete az új óvoda
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van, például az önkormányzat az iskola melletti
terület megvásárlásával fog újabb parkolási
lehetőségeket kialakítani a szülők számára
közvetlenül az intézmény mellett.
Emelett a Tankerülettel és az intézménnyel
közösen dolgozva és Magyarország kormá-
nyával együtt gondolkodva jutottunk el oda,
hogy egy vadonatúj iskola fog megépülni a
Várdomb utca és Berek utca sarkán az
1281/2017. (VI. 2.) kormányhatározat ér-
telmében. Az új iskola megépítésének költségét
100%-ban Magyarország kormánya fogja
megfinanszírozni, az önkormányzatnak az
összközműves telket és a terület megközelítését
kell biztosítania. Az iskola mellett egy C
típusú tornacsarnok is helyet fog kapni. A
projekt megvalósítás második ütemében pedig
egy tanuszoda fog épülni a területen. Mindez

pedig a 2019 október végi kormányülés dön-
tése alapján akár a 2020-as évben elkezdőd-
het.
Ebben a ciklusban le lett aszfaltozva a Posta
köz, a Rákóczi út, Koncz köz, Szabadság
utca, Arany János utca, Szélső utca, Borkő
utca, Tavasz utca, Tél utca, Bucka utca, Ker-
talja utca, Szőlő utca, Széki utca, a Jókai
utca felső része és a Fenyő út. Elégedett a
település úthálózatának minőségével kap-
csolatban?
Egyértelműen nem! Úgy vélem addig nem
is lehetünk megelégedve, míg a település
minden utcáját megfelelő minőségű aszfaltút
nem fogja borítani. Azt gondolom, hogy az
elmúlt 5 évben megvalósított úthálózati fej-
lesztések sikeresnek mondhatóak, azonban
ezen a téren bőven van még előttünk feladat.

Ismert probléma, hogy Közép-Magyarország
régióba tartozó település lévén számos bel-
területi útfejlesztést megcélzó pályázatból
voltunk eredendően kizárva a múltban. Ezt
a problémát a 2014–2020 Pest Megye Terü-
letfejlesztési koncepciója már orvosolta és
további központi források vannak ezen terü-
letekre allokálva a következő időszakra is.
Meg fogunk tenni mindent, hogy a következő
pályázati kiírásokból is minél több szadai
utat tudjunk megépíteni, de természetesen
önkormányzati forrást is fogunk erre a célra
biztosítani.
Azt is hozzá tenném még, hogy a Széchényi
utca aszfaltozása is terítéken van, még ebben
az évben elkészül önkormányzati forrásból.
Ugyanígy a Jókai utca alsó részének a felújítása
is melyre az előzetes tájékoztatás szerint
nyertes pályázatot adtunk be.
Ahogyan arra korábban már említést is tett
polgármester úr a településen lakók száma
folyamatosan nő és így van ez a környező
településeken is – Veresegyház lakossága
már majdnem 20.000 fő. Ezen fejlődésnek
egyre komolyabb hatása van a település for-
galmára. Van bármilyen lehetőség a kialakult
forgalom csökkentésére?
Sajnos a település több éves teljes költségvetése
sem lenne elég a probléma orvoslására, így
ezt a feladatot Magyarország kormányának
a segítségével kell megoldanunk. Ennek meg-
felelően a térség országgyűlési képviselőinek
a bevonásával több opció is kidolgozásra ke-
rült, ezek közül a legracionálisabb fog meg-
valósulni.
Habár az alapproblémát nem oldja meg,
de a gyalogosok közlekedését mindenképp
segíti az a 3 gyalogos átkelő, melyeket a
Dózsa György úton létesítettünk ebben az
évben.

ni a Várdomb utca és Berek utca sarkán 

Vécsey László gyakran volt jelen a testületi üléseken

Az iskola épülete folyamatosan bővült Megújult a Székely Emlékpark
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A nyári szünet után augusztus 28-án tartotta első rendes ülését a
képviselő-testület. A napirendek megszavazása előtt Oroszi Sándor
polgármester javasolta levenni a 7. napirendként szereplő belte-
rületbe csatolásokat, ez a következő testület kompetenciája lesz.
Három napirendi pontot viszont javasolt felvenni: 9. napirendi
pontként a „Jókai utca útfelújítás” tárgyú közbeszerzési eljárás
megindítását, 10. napirendi pontként a Faluház kampány célú
igénybevételét, valamint 11. napirendi pontként a Széchenyi utca
építését. Végül összesen 11 napirendi pontot tárgyaltak. Ezen a
testületi ülésen választották meg a Helyi Választási Bizottság
tagjait, eredményt hirdettek két nagyobb beruházás közbeszerzési
eljárásáról: az egyik a piac épület kivitelezésére, a másik a mini
bölcsőde felújítási munkáira vonatkozott. Döntöttek a „Jókai
utca útfelújítás” tárgyú közbeszerzési eljárás megindításáról.

Új igazgató-helyettest neveztek ki az iskolában
Az iskola igazgatója Greffné Kállai Tünde ezen az ülésen mutatta be
Király Krisztina eddigi igazgató-helyettes utódját. Ettől a tanévtől a
felső tagozat új igazgató-helyettese Marsiné Tóth Veronika lesz,
aki több mint 30 éve tanít, 15 éve él Szadán, Budapesten kezdte a
pályáját, ezt követően Szentendrére került, majd Szadára. 

Megválasztották a Helyi Választási Bizottság tagjait
Az október 13-án esedékes önkormányzati választás miatt szeptember
1-ig meg kellett választani az új Választási Bizottságot. A dr. Pál
Szilvia jegyző tájékoztatásul elmondta, hogy a bizottság „elsődleges
feladata a választási eredmény megállapítása, a választások tisztaságának,
törvényességének biztosítása, a pártatlanság érvényesítése és szükség esetén
a választás törvényes rendjének helyreállítása.” A képviselő-testület
tagként megválasztotta Antalka Gézát, Veréb Bélát és Ványi Mihálynét,
póttagnak kérték fel Sánta Vilmost és Dr. Dulai Sándort.

A piac épület kivitelezésére kihirdették a közbeszerzési eljárás győztesét 
A képviselő-testület még 2018 augusztusában döntött arról, hogy a
„Helyi Piacok fejlesztése Pest megye területén” című kiírásra benyújtja a
pályázatát. A pályázat megnyerése után idén júniusban döntöttek a
közbeszerzési eljárás megindításáról. Határidőig négy ajánlattevő
adott be érvényes pályázatot: a Bridge Építőipari és Közúti Szolgáltató
Kft., a Generál Centrál Építőipari és Kereskedelmi Kft., az Oppidum
Kivitelező és Szolgáltató Kft., valamint a PMG Építőipari Kft. A
bíráló bizottság a legjobb ár-érték ajánlatot tevő PMG Építőipari
Kft.-ét (2251 Tápiószecső, Sági út 8.) javasolta az első helyre, így az
önkormányzat ezzel a céggel kötött vállalkozási szerződést. az épület
bruttó beruházási értéke 214.000.000 Ft, ebből az önkormányzatnak
64 millió forint önrészt kell biztosítania. (A Napóra téren az épület
ünnepélyes alapkőletétele szeptember 19-én megtörtént. szerk.)

Eredménytelennek nyilvánították a „Szada, mini bölcsőde 
kialakítása” tárgyú közbeszerzési eljárást 
Drozdik Béla műszaki referens tájékoztatásában elmondta, hogy a
tavaly nyáron beadott pályázat közbeszerzési eljárására több ajánlat
is érkezett, de a beérkezett árajánlatok mindegyike legalább 50%-kal
meghaladta a rendelkezésre álló anyagi fedezet összegét. Olyan drága
a munkaerő, hogy a felújítási munkák többe kerülnének, mint egy új
épület. Jelenleg 60 millió forint áll rendelkezésre, ezzel szemben az
ajánlatok 86–96 millió Ft-os összegre szóltak. A műszaki referens
azt javasolta, hogy meg kell próbálni még egyszer kiírni a közbeszerzési
eljárást, mert lejjebb lehetne vinni a beruházás költségét.

Folytatódhat a Jókai utca felújítása
A Jókai utca felújítását az „Önkormányzati feladatellátást szolgáló fej-
lesztések 2019” elnevezésű pályázati támogatás igénybevételével tervezi
az önkormányzat. Bízva a pályázat pozitív elbírálásában a képviselő-
testület egy feltételes közbeszerzési eljárás megindításáról döntött. A
Buckai utcától a Jókai utca nagy része már elkészült.  Most a Székely
Bertalan utcától kezdődően aszfaltoznának a felújított szakaszig.
Sikeres pályázat esetén lerövidülhetne a határidő.
A beruházás tervezett összköltsége 35 millió Ft, ebből 15 millió Ft
összeg nyerhető. 

Döntöttek a Faluház kampány célú igénybevételéről
A határozati javaslat szerint a választási kampányban mindenkinek
azonos feltétellel biztosítja a képviselő-testület a Faluház kampány
célú használatát. Bővebben kifejtve, a helyi önkormányzati képviselők
és polgármesterek választásához kapcsolódóan a Székely Bertalan Mű-
velődési Ház és Könyvtár választási kampány célú használatát a nyil-
vántartásba vett jelölő szervezet által jelölt vagy jelölő szervezet támo-
gatásával induló független képviselő jelöltek, illetve polgármesterjelölt
számára együttesen 1 alkalommal, függetlenként induló képviselő, va-
lamint polgármesterjelöltek számára személyenként 1 alkalommal,
maximum 2 óra időtartamra térítésmentesen biztosítja.                P. Gy.
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Pusztai József
06-30-522-1258

Családi házak
klimatizálása

Háztartási gépek szervizelése: 
Mosó-, mosogató-, szárítógép, 

elektromos tűzhely, mikrohullámú sütő

Háztartási gépek szervizelése: 
Mosó-, mosogató-, szárítógép, 

elektromos tűzhely, mikrohullámú sütő

Elkezdik a piac építését
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Szeptember 9-én délután négy óráig lehetett leadni az ajánlásokat a Helyi
Választási Irodánál. Az ajánlások ellenőrzése után a jelölteket a Helyi Választási
Bizottság nyilvántartásba vette. Szadán 2 polgármesterjelölt és 20 képviselőjelölt
regisztrált. A képviselőjelöltek közül 17-et két jelölő szervezet indított. A Fidesz-
KDNP támogatta függetlenek 9 jelölttel, (5 FIDESZ-KDNP, és 4 független jelölttel)
míg a Változás Útján Egyesület 8 jelölttel méreti meg magát. A Momentum
Mozgalom egy jelöltet regisztrált, ezenkívül még két független jelölt is felkerült
képviselőjelöltek listájára. Szadán szavazásra jogosult 4.178 fő.
A településen egy polgármestert és 8 képviselőt lehet választani. 
Szavazni 2019. október 13-án 06.00-19.00 óra között az Nemzeti Választási
Iroda értesítőjében megadott szavazókörben lehet. Szadán 3 szavazókörben
lehet szavazni. 
1. szavazókör: Faluház, Szada, Dózsa György út 63. (akadálymentes)
2. szavazókör: Szadai Székely Bertalan Általános Iskola (Szada, Dózsa
György út 63.)
3. szavazókör: Szociális Alapszolgáltatási Központ, Szada, Dózsa György
út 76. 
Az egyes szavazókörökhöz tartozó utcajegyzéket megtalálják a település
honlapján (www.szada.hu) vagy megtekinthető a polgármesteri hivatalban.
Szavazáskor külön-külön szavazólap szolgál; a polgármesterjelöltek, a képvi-
selőjelöltek, és a megyei önkormányzat képviselőjelöltjeinek választására. A
megyei listákra külön szavazólapon lehet szavazni úgy, hogy a választópolgár
a szavazólapon szereplő listák közül egyet választ. 
A 10 ezer vagy annál kevesebb lakosú településen a helyi önkormányzati
képviselőket a település választópolgárai egyéni listás választási rendszerben
választják meg, ahol a település egy választókerületet alkot. A képviselő-tes -
tület tagjainak száma Szada esetében 8 fő lehet.
A választópolgár legfeljebb annyi jelöltre szavazhat, amennyi a megvá-
lasztható képviselők száma. (8 fő) Az egyéni listán képviselők azok a
jelöltek lesznek, akik a megválasztható képviselők száma szerint a legtöbb
érvényes szavazatot kapták. Szavazategyenlőség esetén sorsolással kell
megállapítani, hogy az egyenlő számú szavazatot elért jelöltek közül melyik
szerez mandátumot.
Voksolni csak lakcímkártyával lehet, és a választópolgároknak igazolniuk
kell személyazonosságukat is. Ezt érvényes személyi igazolvánnyal, útlevéllel
vagy vezetői engedéllyel tehetik meg. Érvényes okmányok bemutatása nélkül
a választójog gyakorlására nincs lehetőség.
A választással kapcsolatos bővebb tájékoztató a www.szada.hu oldalon
található meg. A kezdő oldal megnyitása után az események ablakba kell

belépni, majd a felső sorban található „Önkormányzati választás 2019”
menüpontra kell rákattintani. 
A választással kapcsolatos bejelentéseket és kifogásokat a Helyi Választási
Bizottságnál lehet személyesen, levélben vagy elektronikus levélben megtenni.
(2111 Szada, Dózsa György út 88., e-mail: jegyzo@szada.hu)
Az önkormányzat lapja, a Szada 2111 az esélyegyenlőség választási alapelvét
figyelembe véve minden polgármesterjelöltnek és képviselőjelöltnek felajánlotta
a bemutatkozási lehetőséget.

Polgármesterjelöltek
1. Pintér Lajos VUE
2. Oroszi Sándor „Süni” független

Képviselőjelöltek
1. Gelle Róbert VUE
2. Simon Erika VUE
3. Oroszi Sándor „Süni” független
4. Rába György Károly független
5. Burda Lászlóné független
6. Rezsabek Tamás VUE
7. Oroszi Sándor „Szódás” FIDESZ-KDNP
8. Vrabély Balázs FIDESZ-KDNP
9. Bajkai Laura Barbara független 
10. Horváth Viktor Gábor FIDESZ-KDNP
11. Székely Beatrix Andrea VUE
12. Molnár Csaba Sándor VUE
13. Vécsey-Hlinka Csilla FIDESZ-KDNP
14. Varsányi Áron független
15. Török László FIDESZ-KDNP
16. Pintér Lajos VUE
17. Petrák Árpád András VUE
18. Jancsóné Szalai Szidónia Éva Momentum Mozgalom
19. Boros Gábor VUE
20. Dr. Dobránszky Tamás független

Pest Megyei listák
1. DK 
2. FIDESZ-KDNP 
3. MOMENTUM
4. MSZP
5. JOBBIK

Gelle Róbert képviselőjelölt (Változás Útján Egyesület)
1980-ban születtem, azóta is Szadán élek,
immáron feleségemmel és két leánygyer-
mekünkkel. Műszaki és közgazdasági fel-
sőfokú végzettséggel rendelkezem, nem-
zetközi tapasztalatokat Távol-Keleten, illetve
az Egyesült Államokban szereztem. A fo-
lyamatos fejlődés mindig is meghatározó
volt az életemben, jelenleg is fejlesztési
vezetőként dolgozom egy repülőgép-hajtómű
alkatrészeket felújító üzemben. A versenysz-
férában eltöltött 17 évem szakmai tapasz-
talatát szeretném szülőfalum szolgálatába
állítani.
Az úthálózat fejlesztése mellett fő küldeté-

semnek a szadai fiatalok helyi életterének javítását tűztem ki célul – korszerű
játszóterek létrehozása a kicsiknek, klubhelység a nagyoknak – mert hiszem,
hogy a hosszútávon fenntartható fejlődés egyik legfontosabb eleme a gyer-
mekeinkről való gondoskodás.

Simon Erika képviselőjelölt (Változás Útján Egyesület)
Tizennyolc éve élek Szadán, lányaim itt
nőttek fel. Tizenöt éve működtetem az
Örömteli Életért Alapítványt, amivel egész-
ségmegőrző programokkal igyekeztem tenni
a helyiekért; volt rá példa, hogy az iskola
valamennyi tanulójának tudtunk ingyenes
elsősegélynyújtás oktatást biztosítani.
Hosszú évek óta dolgozom önkormányzatok,
civil szervezetek, egyházközségek fejlesz-
tésén; vezettem már 1 milliárd forint támo-
gatású kiemelt közigazgatási projektet.
Jogi szakokleveles közgazdászként és men-
tálhigiénés szakemberként hiszek abban,
hogy mindannyian hozzá tudunk járulni itt

Szadán, hogy ami jó, megőrizzük, ahol változás szükséges, tegyünk érte.
Számomra elsődleges szempont, hogy változtassuk meg a kommunikációt,
az emberek véleményét a döntések előtt kérjük ki, és valódi képviselet
valósuljon meg! 
Épüljenek szabadidőparkok, játszóterek, bölcsődék; de ott és úgy, ahogy
szükség van rá!

Önkormányzati választás
Szadán 2 polgármesterjelölt és 20 képviselőjelölt indul
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Oroszi Sándor „Süni” képviselőjelölt (független)
Oroszi Sándor „Süni” vagyok, Szadán szület-
tem, itt jártam iskolába, és azóta is itt
Szadán élek feleségemmel, gyermekemmel
és két unokámmal. 
1990 óta vagyok tagja a szadai képviselő-
testületnek. Ebben az időszakban összesen
12 évet mint alpolgármester képviseltem a
szadai lakosokat. 
2014-ben ért az a megtiszteltetés, hogy az
Önök nagyfokú bizalmának köszönhetően
polgármesterré választottak. 
Az eltelt majd 30 évben meghozott döntések
során kizárólag a közösségi érdeket és
Szada fejlődését vettem figyelembe. 

Ez a jövőben sem fog változni. Szada sorsát mindig is a szívemen fogom
viselni és a település érdekeit fogom képviselni.

Rába György Károly képviselőjelölt (független)
Rába György képviselőjelölt vagyok. Szadai
kötődésem az 1870-es évekre nyúlik
vissza, anyai ágon felmenőim itt éltek. 30
éve itt lakom. Hosszú évek óta tanítok,
vendéglátás szak-, és magyar nyelvtan,
irodalom tárgyakat. Az alapot az esztergomi
Ferences Gimnázium, az AV Kat. Főiskola
és a KG Ref. Egyetem adta. Katolikus va-
gyok. Hat felnőtt gyerekünk, négy unokánk
van.
Céljaim, a kötelező feladatok mellett:
• A Szőlőhegy, a Várdomb, a Margita
megoldandó gondjai állnak közel hozzám.
(Szőlőhegyi sportpálya, játszótér, utak, Csa-

pás út, Ág utca és környéke) • Az épített környezet védelme (építkezések,
besorolások kontrollja) • A kárpótlás során szerzett földek hasznosítása
(a Gyümölcstermő Szent Szada program, Ipari övezet, kamionparkoló
kialakítása) • Szadai Útprogram újratervezése • Az iskola bővítése, konk-
rétumokkal • Iskolabusz program. Parkoló és bejárat a Várdomb felől •
Az vállalkozó önkormányzat erősítése.

Burda Lászlóné képviselőjelölt (független)
Burda Lászlóné (Magyar Julianna) vagyok.
Születésem óta – 63 éve – Szadán élek.
Jelenleg nyugdíjas éveimet töltöm. 
Két éve presbiterként veszek részt a refor-
mátus egyház közösségének munkájában.
Szeretek közösségbe járni, meghallgatni
mások véleményét. 
Gyakorló nagymamaként sok új emberrel
ismerkedtem meg, így rálátásom nyílt a
Szadán élőket foglalkoztató problémákra. 
Érzek magamban energiát, hogy ne csak
meghallgassam, de tegyek is a Szadán élő
emberekért. 
A közösségi munka értékét felbecsülhetet-

lennek tartom. Néhai férjem is rendszeresen nyújtott segítséget, ahol szükség
volt rá. 
Az önkormányzati munkában részt kívánok vállalni, tenni azért, hogy a
fejlődés töretlen maradjon, tenni a szadai közösségért!

Rezsabek Tamás képviselőjelölt (Változás Útján Egyesület)
Az ezredforduló környékén jártam először
Szadán, és nagyon beleszerettem ebbe a
településbe. Nyugodt és csendes volt a
városi léthez képest, tele barátságos em-
berekkel. Tudtam, hogy egyszer itt találok
otthonra. 
Ez az álom 2011-ben teljesült, amikor csa-
ládommal kiköltöztünk Gödöllőről. Jelenleg
a település nem nyugodt és csendes.
Egyetemi oktatóként mindig szerettem kö-
zösségben lenni és értük dolgozni. Ez most
sincs másképp. 
Szeretném visszaállítani a régi, ugyanakkor
a mai kor elvárásainak megfelelő telepü-

lésképet. Ez csak összefogással, az itt élő emberek véleményének figyelem-
bevételével és alázatos munkával tud megvalósulni. 
Célom a település infrastruktúrájának fejlesztése, környezetünk védelme, a
közlekedés és közbiztonság javítása. Hiszek a közösség erejében, egy
élhetőbb Szadában.

Oroszi Sándor „Szódás” képviselőjelölt (FIDESZ-KDNP)
Oroszi Sándor vagyok a „Szódás”, 59 éves,
házas, 2 gyermek édesapja, Benedek uno-
kám nagypapája. 
Több mint 20 éve vállalkozó vagyok, képvi-
selőként a községgazdálkodás területén te-
vékenykedem. 
Az elmúlt évtizedek alatt mindent megtettem
annak érdekében, hogy stabil alapok meg-
teremtésével, a kialakított értékrend tiszte-
letben tartásával, összefogással, lendületesen
fejlődjünk. 
A legfontosabb, hogy élhető környezetben
élhessünk egymás mellett!
Továbbra is a zöld, szellős, nyugodt kör-

nyezetért fogok dolgozni. Folytatnunk kell a helyi úthálózat fejlesztését,
szinkronban a csapadékvíz elvezetésének rendezésével. 
A zöldhulladék gyűjtésének bevezetése mellett, ösztönözni fogom az otthoni
komposztálást.
Minden szadai lakos képviselője szeretnék lenni, még többet tenni Önökért,
Szadáért, a Mi „falunkért”!

Vrabély Balázs képviselőjelölt (FIDESZ-KDNP)
Vrabély Balázs vagyok, 32 éves szadai
lakos. Születésem óta itt élek, ma már fe-
leségemmel és 1 éves kislányommal együtt.
Nagypapám, Miháli Bertalan révén tősgyö-
keres szadai család leszármazottja vagyok. 
Diplomámat Gödöllőn a Szent István Egye-
temen szereztem meg.
A szadai közéletben 2006 óta veszek részt:
2006-2010 között a Szociális Bizottság
külsős tagjaként,
2009-2014 között a Szadai Sportegyesület
elnökeként,
2010-2014 között önkormányzati képvise-
lőként,

2014-től önkormányzati képviselőként és alpolgármesterként.
A képviselő-testületben továbbra is azon fogok dolgozni, hogy Szadán a meg-
osztottság helyett egy közösség kovácsolódjon, ahol az egyéni érdekek
helyett a közösség érdekei az elsők, ahol mindenkinek számít a véleménye.
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Bajkai Laura Barbara képviselőjelölt (független)
Bajkai Laura vagyok, 25 éves szadai lakos.
Szada nekem a biztonságot és a szeretetet
nyújtó otthont jelenti, így mindig is szívügyem
volt hagyományaink újjáélesztése, kultúránk
ápolása. 
Sokan ismerhetnek, hiszen a szadai Czibere
Néptáncegyüttes, illetve a szadai Színházikó
csoport tagjaként már évek óta állandó
résztvevője vagyok a községi ünnepeknek
és a különböző rendezvényeknek.
Igazgatásszervező és közigazgatási vezetői
diplomáim megszerzése során széleskörű
betekintést nyertem az államigazgatási fel-
adatok működésébe. 

Jelenleg egy légi logisztikával foglalkozó cégnél dolgozom. Fiatalként bekerülni
egy képviselőtestületbe megtiszteltetés lenne számomra; úgy gondolom a
társadalom minél szélesebb körű, korban és nemben való képviselete nélkü-
lözhetetlen nagyközségünk testületében is.

Horváth Viktor Gábor képviselőjelölt (FIDESZ-KDNP)
Horváth Viktor vagyok, 32 éves gépész-
mérnök. Feleségemmel születésünk óta
Szadán élünk és tevékenykedünk. 
A Czibere Néptáncegyüttes művészeti ve-
zetőiként országszerte népszerűsítjük tele-
pülésünk kulturális örökségét, erősítjük a
helyi identitástudatot és a keresztény ér-
tékrendet. 
Mérnöki hivatásomnál fogva nyitott vagyok
az új technológiákra, ésszerű változtatásokra,
a település gazdasági fellendítésére, mind-
eközben hagyományainkat és meglévő ér-
tékeinket egyaránt tiszteletben tartom. 
Képviselőként lehetőségem nyílna bővíteni

a település erőforrásait, hozzájárulni a pályázatok sikeréhez, szorosabban
összefogni a környező településekkel. 
Tovább fogok dolgozni a helyi közösség építésén és a fiatal generáció
bevonásán a kulturális életbe.

Székely Beatrix Andrea képviselő (Változás Útján Egyesület)
Szada 14 éve az otthonom. A környéket a
gödöllői egyetemen töltött éveim és a lo-
vassport kapcsán ismertem meg. 
Négy gyermekem van, akikkel hamar meg-
szerettük a szadai élet nyújtotta békét és
emberi közösséget. 
Mérnöki, gazdasági és államigazgatási dip-
lomám van, több nyelven beszélek. Gyer-
mekeim születése előtt multinacionális vál-
lalatoknál töltöttem be vezető tisztségeket.
Ma családi vállalkozásunkat vezetem, és új
területre is léptem a tűz- és munkavédelem
szakirányba.
Közösségi emberként lelkes szervező tagja

voltam az óvodai és iskolai életnek, továbbá a 2111 Szada szerkesztésében
is aktívan részt vállaltam.
Közvetlen, nyitott, közösségi embernek ismernek már sokan. Célom, hogy az
emberekkel beszélgetve a település problémáira közösen találjunk megoldásokat
és ezt képviseljem az önkormányzati döntések során.
Nem politizálni, hanem közösséget szeretnék építeni!

Molnár Csaba Sándor képviselőjelölt (Változás Útján Egyesület)
Születésem óta Szadán élek, ide jártam
óvodába és iskolába. Végzettségemnek kö-
szönhetően dolgoztam Ázsiában, ahol be-
tekintést nyerhettem az ott élők világába
és megtapasztalhattam, hogy az összefo-
gásnak milyen hatalmas ereje van. 
Azonban bárhol is voltam, Szada mindig is
az első helyen szerepelt számomra, ezért
alapítottunk itt családot feleségemmel és 3
gyermekünkkel. 
Jelenleg a helyi ipari parkban dolgozom
termelés mérnökség vezetőként. 
A szadai református egyház aktív tagjai va-
gyunk, ezen értékek szerint neveljük gyer-

mekeinket is. A vidéki élet, a mezőgazdaság, az állattartás mindig fontos
része volt az életemnek, amit a családommal közösen a mai napig művelünk. 
Fontosnak tartom, hogy gyermekeink egy biztonságos, fejlődő, de ugyanakkor
a hagyományokat tisztelő, tiszta „falusias” környezetben nőjenek fel.

Vécsey-Hlinka Csilla képviselőjelölt (FIDESZ-KDNP)
Veresegyházon nőttem fel, majd 10 évet
Svédországban tanultam, dolgoztam. 
Házasságom révén kerültem Szadára. 
Saját vállalkozásomban természetgyógyász-
ként dolgozom.
Mindennapjaim szerves része a szadai kö-
zélet, hiszen férjem tizenhat évig Szada
polgármestere volt. 
Tagja vagyok az iskolai szülői munkakö-
zösségnek, valamint külsős bizottsági tag-
ságot vállaltam a képviselő-testület mellett. 
Mindig bizalommal fordulhattak hozzám a
szadai emberek, mert kéréseiket örömmel
tolmácsoltam a képviselő-testület felé. 

Szívemen viselem programunk minden pontját, különös tekintettel a hagyo-
mányőrzésre, a főút átmenő forgalmának csökkentésére és az iskola körüli
parkolási gondok megoldására. 
Szeretnék többet tenni a közösségért, amihez tartozom.

Varsányi Áron képviselőjelölt (független)
Varsányi Áron, 22 éves, független képvise-
lőjelölt vagyok. 
Első diplomám megszerzése után, idén kezd-
tem meg mesterszakos egyetemi tanulmá-
nyaimat politikatudományból az ELTE-n,
mellette pedig aktívan sportolok, tagja vagyok
a magyar futsal válogatottnak. 
A képviselői megbízást társadalmi munkának
tekintem, melyben legfontosabb célom a
leendő polgármester munkájának a meg-
segítése, fiatalos világnézetemmel és eddigi
tapasztalataimmal. 
Úgy gondolom, hogy kivitelezhető lenne a
szadai polgárok életszínvonalának és kom-

fortérzetének az emelése, ezért legfőbb érdekem – sok más mellett – a köz-
lekedéspolitika felülvizsgálata és átalakítása (utak minőségének javítása, tö-
megközlekedés serkentése, esetleges elkerülő út kiépítése).
Megtisztelő bizalmukat előre is köszönöm!
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Török László képviselőjelölt (FIDESZ-KDNP)
1957-ben születtem, szadai szülők gyer-
mekeként. A GATE Mezőgazdasági Gépész-
mérnöki Karán okleveles gépészmérnöki,
később mezőgazdálkodási szakmérnöki
vizsgát tettem. 
1989 óta magántulajdonú kereskedelmi
társaság vezetőjeként dolgozom. 
Feleségem szintén szadai, három felnőtt
gyermekünk van. 
25 éve a Pénzügyi Bizottság elnökeként
dolgozom a képviselő-testületben.
Községünk lakóinak létszáma folyamatosan
nő, ez által egyre több területen (bölcsőde,
óvoda, iskola, sport, úthálózat, egészségügy)

kell rövid időn belül fejlesztéseket végezni. 
A rendelkezésre álló források (saját és pályázati) tervszerű, racionális fel-
használása elengedhetetlen. Ebben szeretnék a következő ciklusban segíteni
lakótársaimnak.

Pintér Lajos képviselőjelölt (Változás Útján Egyesület)
1977-ben születtem, egy több, mint 10 ge-
nerációs múltra visszavezethető szadai,
földműves családba. 
2010-től külsős bizottsági tagként, majd
2014-ben független jelöltként kerültem a
képviselő-testületbe. 
Mérnök vagyok, a problémákat megoldó, a
működést támogató, a rendszereket átlátó,
a kétkezi és szellemi munkát egyaránt jól
bíró szakember. 
A szadai hagyományokat és a családi örök-
séget gondozva gyümölcsös ültetvényt mű-
velek. 
Számomra nagyon fontos képviselni mind

a régi szadaiak, mind az újonnan ideköltözöttek érdekeit. 
Részt akarok vállalni Szada közösségi életének fellendítésében, hozzájárulni
ahhoz, hogy egy még élhetőbb, szebb környezetben nevelhessük gyermekeinket,
élhessük mindennapjainkat. 
Tapasztalom, hogy óriási erő van abban, amikor csapatban tervezünk és
valósítunk meg célokat!

Petrák Árpád András képviselőjelölt (Változás Útján Egyesület)
1960-ban születtem egy több generációs
szadai családba. Szadán, majd a fóti Köz-
lekedésgépészeti Szakközépiskolában ta-
nultam. Ausztriában végeztem vezető- és
menedzserképzőt, valamint pénzügyi és
befektetési tanácsadói képesítést is sze-
reztem. 38 éve vagyok nős, két lányom és
egy unokám van.
Szadai vállalkozásunkat feleségemmel 35
éve vezetjük. 
A Szadai Református Gyülekezet tagja va-
gyok, több mint egy évtizede presbiterként
szolgálok. 1998 óta vagyok a szadai képvi-
selő-testület tagja, 2004 óta pedig alpol-

gármester. Meggyőződésem, hogy sokkal több lehetőség rejlik a településben. 
Megválasztásom esetén azért fogok dolgozni, hogy nagyobb figyelmet
fordítsunk a lakosság valós igényeire, mint az utak, közművek, közintézmények,
játszóterek további építése és korszerűsítése. 
Kiemelt feladatként fogom kezelni a környezetvédelmet és a fenntartható fej-
lődést.

Jancsóné Szalai Szidónia Éva képviselőjelölt (Momentum)
Jancsóné Szalai Szidónia vagyok, házas,
két gyermek édesanyja, demokratikus elveket
valló, hívő keresztény és a Momentum
Mozgalom tagja.
15 éve lakom Szadán. Hivatásom tanító,
gyógypedagógus, 2016 óta fejlesztő peda-
gógusként a Szadai Székely Bertalan Álta-
lános Iskolában tanítok. 
2 éve az iskolai Diákönkormányzat munkáját
is segítem, nagyon sok iskolai program
szervezése fűződik a nevemhez: Gyermek-
nap, Családi nap, Ki miben tudós?, Aranybusz
kirándulás stb.
Az iskolában mindent megteszek annak ér-

dekében, hogy a gyermekek érezzék, az ő szavuk is számít és jó dolog
iskolába járni a tudás megszerzése, a baráti közösség és a jó hangulat miatt. 
A településen is mindent megtennék annak érdekében, hogy nyitott, barátságos
és segítőkész közösség éljen egy tiszta és rendezett környezetben. 
Tegyünk a szerethető településért, a szép környezetért és a jó közösségért!
Hozzuk el a változást együtt Szadára! 

Boros Gábor képviselőjelölt (Változás Útján Egyesület)
23 évesen vettem feleségül Szada legszebb
leányát, azóta itt élek, ide tartozom, itt dol-
gozom, és a faluban cseperedik három lá-
nyunk is. 
Pár év alatt rengeteg barátom, hittestvérem,
kollégám lett. Köztes elemként egyre jobban
ismerem az ide költözők és az ősidők óta
itt élők érzéseit, vágyait és elvárásait. Nagyon
szeretném, hogy Szada népessége megtalálja
a közös hangot!
A Szociális Alapszolgáltatási Központban
(SZAK) 4 évig vezettem ifjúsági klubot.
Szeretnék sokat tenni a felnövekvő fiatalokért
a következő 5 évben, rengeteg lehetőséget

látok. Nem elég önmagában egy Free Wifi.
Leánykáimmal rendszeres sétáink során feltérképeztük a játszótereket,
közösségi találkozóhelyeket (sok van, különböző állapotban). 
Ezeket mielőbb rendbe kell rakni, az adott teret látogatókat, gondozókat
anyagilag és munkával támogatni, Önkormányzati és Egyesületi közreműkö-
déssel!

Dr. Dobránszky Tamás képviselőjelölt (független)
Dr. Dobránszky Tamás vagyok, ügyvéd, há-
rom gyermek 42 éves apukája. 
15 éve élünk Szadán és itt szeretnénk leélni
életünk hátralévő éveit is. 
Életem legfontosabb pillanatai Szadához
kötnek, itt házasodtunk össze feleségemmel,
ide születtek gyermekeim. 
Idén nagy sikerrel megrendeztük az 1. Szada
te rep futó versenyt, amelynek köszönhetően
majd félezer versenyző és családja ismer-
hette meg Szadát. 
Képviselőként segíteni tudnám az önkor-
mányzati döntések jogi előkészítését, továbbá
szívügyemnek tekintem a szadai tömegsport

fejlesztését. 
Megválasztásom esetén a tősgyökeres szadai lakosok mellett az újonnan
Szadára költözők érdekeit is képviselni szeretném. 
Úgy gondolom, hogy a tudásom, szakmai tapasztalatom, szociális érzékenységem
alkalmassá tesz a képviselői feladatok magas szintű ellátására.
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Tisztelt Szadaiak!
Pintér Lajos vagyok, a VUE (Változás Útján
Egyesület) polgármester-és képviselőjelöltje.
Képviselőként indulni egy polgármestervá-
lasztáson, és több, jelenlegi képviselőtársam
ellenfelének lenni szokatlan jelenség a szadai
közéletben. 
Hogy mégis felvállaltam ezt a szerepet, arra
a magyarázat abban keresendő, hogy továbbra
is szülőfalum szolgálatában szeretnék állni.
Az elmúlt évek tapasztalata alapján elmond-
hatom: ha a képviselőtestület személyi össze-
tételében nem történik radikális változás,
akkor minden döntés egy szűk kör kezében
marad, a valódi lakossági igények felmérése
nélkül. Egyesületünk programja elsősorban
azokra a hiányosságokra válaszol, amelyek a
település lakói által folyamatosan megfogal-
mazódnak. Ilyen például az önkormányzat
kommunikációja: az online felületei elavultak,
nem naprakészek. A lakosság mindennapjait
érintő kérdésekben nem hogy egyeztetés nem
történik, gyakran még a tájékoztatás is elma-
rad!
Ön például tud a Mogyoródot Szadával
összekötő útvonal mellett (gázátemelő kör-
nyéke) a 15 hektáron létesítendő gokart pá-
lyáról és az azt kiszolgáló épületek megépíté-

séről? Hallott esetleg tanulmányról a zajter-
helést illetően vagy kapott meghívót egy la-
kossági fórumra, ahol tájékoztatták Önt

arról, hogy az erre vezető útvonalak mennyivel
nagyobb terhelésnek lesznek kitéve mindennek
következtében?
Programunkban nagy hangsúlyt kap az, hogy
a döntések meghozatala előtt a lakosság fo-
lyamatosan tájékozódhasson és véleményez-
hessen bizonyos kérdéseket, önkormányza-
tunknak legyen egy naprakész, modern web-
oldala, valamint élő jelenléte a közösségi ol-
dalakon.
Nagyon lényegesnek találom, hogy üzleti
szemlélet nélkül ma már nem működhet egy
önkormányzat hatékonyan. Itt, az agglome-
rációban, az infrastrukturális fejlesztések te-
kintetében sokkal nagyobb nyomásnak va-
gyunk kitéve, mint más, fővárostól távolabbi
települések. Fontos ugyanakkor az is, hogy
egy beruházás ne azért valósuljon meg, mert
erre volt pályázati kiírás (pl. piac épülete),
hanem azért, mert arra az itt élőknek tényleg
szükségük van.
A következő ötéves választási ciklusban már
valódi, 21. századi polgármesterre és képvi-
selőtestületre lesz szüksége Szadának, a kö-
zösségi kommunikáció és döntéshozás, kö-
zösségi erőforrások, az élhető és jól közle-
kedhető lakóhely, a környezetvédelem, a klí-
matudatosság korában. Meg kell őriznünk a
vidéki lét minden előnyét úgy, hogy a fej-
lesztésekkel reagálunk a közösségi igényekre. 
Szada az a hely legyen, ahol jó élni, ahová
jó hazatérni!

Tisztelt szadai lakosok, kedves barátaim!
Oroszi Sándor “Süni” vagyok, Szadán szület-
tem, itt jártam iskolába, és azóta is Szadán
élek feleségemmel, gyermekemmel és két
unokámmal. 
1990 óta vagyok tagja a szadai képviselő-
testületnek. Ebben az időszakban összesen
12 évet, mint alpolgármester képviseltem a
szadai lakosokat. 2014-ben ért az a megtisztel-
tetés, hogy az Önök nagyfokú bizalmának
köszönhetően polgármesterré választottak.
Az eltelt majd 30 évben meghozott döntések
során kizárólag a közösségi érdeket és Szada
fejlődését vettem figyelembe. Ezen elvek
mentén tudott fejlődni a település az elmúlt
5 évben is. 
A lassan mögöttünk hagyott ciklusban szá-
mos infrastruktúrális és funkcionális beru-
házás történt a településen. Azonban vannak
olyan a nagyközségünk szempontjából stra-
tégiailag is fontos fejlesztések, melyek ese-
tében az előkészítési munkálatok töréntek
eddig meg és a megvalósítás a következő
évben/években fog létrejönni. 
A legfontosabbakat említve:
• Az új általános iskolának a megépítése a

Várdomb utca és a Berek utca sarkán –
mely kivitelezését Magyarország kormánya

finanszírozza 100%-ban, ehhez az önkor-
mányzatnak az összközműves telket kell
biztosítania. Az iskola mellett egy C-típusú

tornacsarnok és tanúszoda is meg fog épül-
ni.

• Szintén az oktatás és neveléshez köthető
beruházás egy mini bölcsőde kialakítása,
mely esetében a munkálatok még idén
ősszel el fognak kezdődni.

• Októberben el kezdik építeni a termelői
piacot is, mely a napóra terültén fog majd
állni, ez közösségi rendezvények megtar-
tására is méltó körülményeket fog biztosí-
tani.

Ezen infrastruktúrális beruházások mellett
szeretném a szadai közösségeket és embereket
szolgálni, támogatni minden olyan kezde-
ményezést, mely a település élhetőségét fej-
leszti.
Elhatározásomban sokan támogatnak engem,
köztük az a 8 emberileg és szakmailag is
már bizonyított személy, akik képviselője-
löltként fognak szerepelni mellettem. 
Jelölti csapatom igen sokoldalú, a felnőtt
korosztály minden korcsoportja képviselteti
magát közöttünk, így általunk jelen van a
több évtizedes képviselői tapasztalat mellett
a fiatalos lendület is. Vannak köztünk régi és
új szadaiak, ezáltal széles körben megjelenítve
az itt élők érdekeit. 
Együtt szeretnénk továbbra is biztosítani te-
lepülésünk töretlen fejlődését, hagyománya-
inkra és értékeinkre építve úgy, hogy közben
megmaradjon településünk „falusias”, élhető
környezete.

Pintér Lajos polgármesterjelölt 
(Változás Útján Egyesület)

Oroszi Sándor „Süni” 
független polgármesterjelölt
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(Fa lu ház) prog ram jai
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Kellékeket keresünk Falukarácsonyra
Kedves Szadaiak!
A Falukarácsonyon évente bemutatandó szadai betlehemes gyerek
szereplőinek keresünk bekecset, kucsmát, berliner kendőt.
Szívesen vennénk felajánlásokat azoktól, akiknek már régóta használaton
kívül vannak ezek a ruhadarabok és örömmel adományozná a betle-
hemező gyerekek számára. A bekecseket, kucsmákat, kendőket a
Tájház leltározza és őrzi karácsonytól-karácsonyig. Köszönettel várjuk
a felajánlásokat a Faluház elérhetőségein.

Szada 201909 belív_Szada  2019. 09. 24.  13:09  Page 12



Kedves Olvasóink!
E havi könyvtári híreinket, egy szép vers
részlettel szeretnénk kezdeni, olvassátok sze-
retettel, hangolódjunk együtt az őszre!

Petőfi Sándor
ITT VAN AZ ŐSZ, ITT VAN ÚJRA 
(részlet)
Itt van az ősz, itt van újra, 
S szép, mint mindig, énnekem.
Tudja isten, hogy mi okból
Szeretem? de szeretem.
Kiülök a dombtetőre,
Innen nézek szerteszét,
S hallgatom a fák lehulló
Levelének lágy neszét.

Könyvtári programok
Szüret Szadán rendezvényre mi is kiköltözünk
kis asztalunkkal és olvasóinkkal közösen ki-
pakolunk egy kis könyv csere-berére. Csatla-
kozzatok hozzánk, beszélgessünk, olvassunk,
élvezzük a szüreti hangulatot közösen. 
(Bárki hozhat 3 db könyvet, bármilyen té-
mában, és ingyen válogathat is a felajánlott
könyvek között.)
Időpont: szeptember 28. szombat, délután
15–18 óráig.
Idei évben mi is csatlakozunk az Országos
Könyvtár Hét programsorozathoz, ami
szeptember 30-tól október 4-ig tart, melyre
a következő programokkal készülünk, ki-
csiknek és nagyoknak:
Egész héten kiállítás a Faluházban, Könyv-
tártörténet – múlt, jelen, jövő címmel, Szada
Bagolyvár Könyvtár története és jövője a csa-
ládok életében alcímmel.
Szeptember 30. hétfő: Népmese napja al-
kalmából kiköltözünk a Tájházba, ahol mese
olvasás, majd egy kis ismerkedés a Tájházzal,
múlt, jelen, jövő összekapcsolódása. Egyéni
látogatóknak és szervezett csoportoknak is.
Meseolvasás időpontok: 9.00., 10.00., 11.00.,
12.00., 13.00.
Október 1. kedd Ingyenes könyv cserebere
a Faluházban 9–17 óráig természetismeret
témában. (csillagászat, úti könyvek, állatos,
növényes…)
Október 2. szerda: délelőtt iskolás csopor-
toknak csillagászati előadás.
Este 18 órakor érkezik hozzánk Schäffer Er-
zsébet, A csoda bennünk van című előadását
hallgathatjuk együtt.
A rendezvény ingyenes!
Amennyiben lehetséges részvételi szándékukat
kérjük jelezzék előzetesen felénk személyesen,
vagy egyéb elérhetőségeinken, köszönjük!
Október 3. csütörtök: Könyvtár történeti
kvíz az iskolásokkal 9–13 óráig.
Október 4. péntek: 9–17 óráig Kedvezmé-
nyes könyvvásár. Ismét kitelepülünk a Faluház

elé a Veresi Könyvesbolt jóvoltából. Közösen
ajánljuk a szezon legjobb könyveit kicsiknek
és nagyoknak.
Várunk mindenkit szeretettel, ünnepeljünk
együtt!
Október 29. keddi nappal újra indítjuk a
Családi diafilmezést a könyvtárban, várunk
mindenkit szeretettel 16.30-tól.

Szómagyarázó rovat
Kódex: a kézzel írt többnyire vallási szöveget
védő külső fatábla neve a codex. Ebből a latin
szóból alakult ki, hogy a teljes könyv formá-
tumot nevezzék így az írásfejlődés során a
könyvnyomtatás kialakulásáig. Hajtogatott
íveket írás előtt összefűzték, majd a kész
szöveg védelmében viaszolt vagy bőrrel
bevont fatáblák közé rakták. XII. századtól
már díszített, aranyozott példányok a tulaj-
donos vagyoni helyzetét tükrözték.
Magyar vonatkozásban az Országos Széchenyi
Könyvtár tulajdonában lévő nemzeti örök-
ségeink digitalizált formában bármikor meg-
tekinthetők a https://corvina.hu/hu/cimlap/
oldalon.

Könyvajánló
ROBERT WINSTON: Segíts a gyere-
kednek! Felnőtté válás lépésről lépésre
Testi-lelki változások a kamaszkorban
A kamaszkor testi-lelki változásai nemcsak a
fiatalok, de a család és a tágabb környezet
számára is komoly erőpróbát jelentenek.
Könyvünk ehhez az időszakhoz nyújt segít-
séget: elmagyarázza a kamaszok testében,
agyában és pszichéjében zajló folyamatokat,
így könnyebb lesz reakcióikat, viselkedésüket
is megérteni, gyakorlati tanácsokat ad olyan
témákhoz, amelyeket szülőnek és kamasznak
is nehéz szóba hozni. Nyíltan és objektíven
közelít olyan kényes kérdésekhez, mint az
internetes zaklatás, a pornográfia hatásai
vagy a kirekesztés, és abban is segít, hogyan
reagáljunk, ha probléma merül fel.
Könyvünket ajánljuk azoknak a fiataloknak,
akik önállóan szeretnék felfedezni saját testüket
és lelküket, és azoknak a szülőknek, akik
gyermekük felelős és kiegyensúlyozott felnőtté
válását támogatnák.
A HVG könyvek junior sorozat ezen darabján
kívül további 6 kötet segíthet a tanulás fel-
készülésben különböző témákban. 
Forrás: hvgkonyvek.hu https://hvgkonyvek.hu/
konyv/segits-a-gyerekednek-felnotte-valas-le-
pesrol-lepesre.
Tarts velünk te is, hiszen sok jó könyvvel, jó
programokkal várunk a könyvtárban! 

Németh Anikó és Pusztai-Krepsz Mónika
könyvtárosok
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Könyv tá ri prog ra mok
Ba goly vár Könyv tár
Te le fon 06-28-405-453 e-mail: szadakonyvtar@gmail.com Facebook: Bagolyvár Könyvtár
Nyit va tar tás: hét fô: 10–17, kedd: 12–17, szer da, csü tör tök: 10–17, péntek: 12–17, szombat: 9–12
(havonta 2 alkalom, a hónap első és utolsó szombatja)

Kerti könyvjelző
Őszi lombok
Égessük? Otthagyjuk? Komposztáljuk?
Minden évben felmerülnek ezek a kérdések
kiskert tulajdonosokban, és sajnos nagyon
sokan a lehető legrosszabb módon bánnak a
lehullott levelekkel.
Hogy a jó döntést meghozzuk érdemes egy
kicsit megfigyelni a természetet, hogyan is
működnek természetes erdeink!
Ősszel a lombhullató fás szárú növényeink
légző felületéből, azaz a levelekből a tápanyagok
a csökkenő fény és hőmérséklet hatására
bomlani kezdenek és a gyökér felé vándorolnak.
Eközben keményítővé alakulnak át, hogy az
eljövendő téli időszakban megvédjék önmagukat
a hidegtől. Leveleiket elengedik tehát és meleg
takaróként ráterítik a talajra. Így vonva maguk
köré még egy védelmi réteget.
Kerti és erdei növényeink ezt minden évben
az időjárás ritmusában teszik mióta világ a
világ.
Épített környezetünkben mi mégis piszoknak,
hanyagságnak látjuk ezt a természeti folyamatot.
Seperjük, zsákoljuk, égetjük, pusztítjuk, ahogy
csak tudjuk. 
Rosszul tesszük! A levélrétegek között meg-
maradó légréteg óvó melegén kívül számos
jótékony hatása van még az eredeti helyén el-
bomló lombnak. Sok biológiai folyamat zajlik
a talajminőség javítása érdekében, miáltal nö-
vényeink egészségesen, újult erővel kezdhetik
a következő szezont. Elegendő tehát csak a
beteg részeket eltávolítanunk, ha félünk az át-
telelő károsítóktól, de az egészséges leveleket
a díszgyepről lehúzva nyugodtan hagyjuk nö-
vényeink körül ahol csak lehet. Tavaszig a
hideg ellen védenek a bomló levelek, utána a
kiszáradást lassítják. Ezzel is javul a talajszerkezet
és csökkennek a mi feladatainkat. A vastagabb
szövetű, illetve káros anyagokat tartalmazó
leveleket 1–2 év komposztálás után ismét nyu-
godt szívvel használhatjuk a termőréteg javí-
tására.
Ha ezek szerint járunk el, akkor pusztuló ter-
mőréteg és hozzáadott műtrágyák nélkül egész-
séges és megújuló környezetben élhetünk. Mel-
lőzzük hát a súlyosan légszennyező és teljesen
haszontalan égetést, és helyette hallgassunk a
természet hangjára. Hiszen az ősz nem az el-
múlás, inkább a változás ideje, felkészülés a
télre. Tanuljunk ebből és hagyjuk, hogy a ter-
mészet tegye a dolgát!
Jó kertészkedést, burjánzó növényeket Kívá-
nok!
Bővebb érdeklődés esetén látogassanak el a
Faluházba, a Bagolyvár Könyvtárba, ahol
nyitvatartási időben szakkönyvekkel, szakta-
náccsal szívesen állok továbbra is rendelkezé-
sükre!

Németh Anikó
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A Szadai Székely Bertalan Általános Iskola hírei
Ismét elkezdődött egy új tanév. Tanévnyitó
ünnepélyünkön Oroszi Sándor polgármester
úr és Tóthné Pataki Csilla, a Dunakeszi Tan-
kerületi Központ gazdasági vezetője voltak
a vendégeink. Köszönjük a 2.b és 2.c osztályos
tanulók vidám tanévnyitó műsorát, melyet
Orosz Katalin, Jónás Gabriella és Laki Er-
zsébet tanított be. Köszönet illeti Kántor
Gabriella kolléganőnket is, aki az alkalomhoz
illő díszletről gondoskodott. 
Bizonyára vannak, akik már várták az első
napot és vannak, akik örültek volna annak, ha
hosszabbra nyúlik a pihenés ideje. A ránk
váró újabb és újabb feladatok azonban mind-
annyiunkat izgalommal és várakozással töltenek
el, mert az új tanév mindig új lehetőségeket,
új élményeket és új kihívásokat ígér a diákoknak,
a pedagógusoknak és a szülőknek egyaránt. 
Több tanulónkkal találkozhattunk a nyár fo-
lyamán, mert idén 3 tábort is szerveztünk.
Alsósaink Pollákné Tóth Judit igazgatóhe-
lyettes asszonnyal és Tassi Beáta tanítóval
Novajon tölthettek néhány napot. Felső ta-

gozatosainkat Fűziné Visi Piroska és Jancsóné
Szalai Szidónia kísérte a VÉSŐ táborba,
majd a pedagóguscsapatukat kiegészítve Pén-
zesné Darvasi Judittal Marrcaltőre indultak
a táborozókkal. Köszönöm a kollégáimnak
a szabadságuk alatt végzett munkájukat.

Az iskolában a nyarat újabb beruházások
megvalósításával és a karbantartási munkák
elvégzésével töltöttük.
A Dunakeszi Tankerületi Központ több mint
2.000.000 Ft-ot biztosított a konyha tetőte-
rében a jelenlegi 6.a osztály tantermének
korszerűsítésére. A tanterembe az utcaképhez
igazodó ablakokat nyitottunk, légkondicionáló
készüléket szereltettünk be, és hamarosan
megérkeznek az új bútorok is. Szintén a tan-
kerület által biztosított 240.000 Ft-ból tudtuk
elvégezni az épület több helyiségében a tisz-
tasági festéseket. Köszönjük a Tankerületnek
a támogatást, az Önkormányzatnak pedig a
segítő hozzáállást mind a szakemberek kere-
sése, mind a jóváhagyások tekintetében.

A jótékonysági est bevételét kiegészítve az
Életfa a Gyermekekért Alapítvány egyéb be-
vételeivel megépítettük a kültéri tornapályánk
egy részét, melynek folytatását jövő nyárra
tervezzük. Ez a beruházás közel 3.000.000
Ft-ba került. Köszönjük az alapítvány támo-
gatóinak, hogy felajánlásaikból megvalósít-
hattuk az elképzeléseinket. Külön köszönöm
az Önkormányzatnak, hogy ingyen biztosította
a támfalhoz szükséges faanyagot, valamint
Sziráki Péter szülőnek, hogy szintén térítés-
mentesen félbevágta a farönköket a beépítéshez.  

Augusztus végén egy nagyon szép felajánlást
is kaptunk. A Szadai Sportegyesület pályázat
útján 2 db 1.000.000 Ft értékű defibrilátor
készüléket nyert, melyből az egyiket isko-
lánknak adományozta. Ezen felül kosaras
terembérlőink felajánlották, hogy a tornate-
remben lévő kosárpalánkokat korszerűbbre
cserélik. Köszönjük a felajánlásokat Kerecsényi
Fodor Norbert sportegyesület-vezetőnek és
Dévai Zoltánnak, a kosárlabdacsapat veze-
tőjének.

Szintén köszönet illeti a katolikus egyházkö-
zösséget. Köszönöm Borbáth Gábornak és
polgármester úrnak, hogy a Tankerületi Köz-
ponttal együttműködve ismét megoldást ta-
láltak a tanteremhiányunkra. Köszönöm Tassi
Beáta kolléganőmnek és a 3.b-s szülőknek,
hogy ezt a mindannyiunk számára nehéz
helyzetet elfogadták, és támogatják a közös
munkát. Ez ismét jó példa arra, hogy Szadán
érték az egymásra figyelés és az összefogás.
Nyár végén örömmel értesültünk arról, hogy
iskolánk a Veresegyházi EGYMI 7. osztályával
közösen sikeresen pályázott az Emberi Erő-
forrás Támogatáskezelő Határtalanul! prog-
ramjára. Így iskolánk húsz 7. évfolyamos di-
ákjának lehetősége lesz arra, hogy állami tá-
mogatás igénybevételével, egy utazás során
ismerje meg a határon túli magyarság életét,
és az általuk őrzött magyar történelmi emlé-
keket.

ERŐSS-ÉP KFT.
2111 Szada, Dózsa György 141/2.

Szolgáltatásaink:
szennyvízelvezetés, csapadékvíz elvezetés, 
árokburkolás, szerkezetépítés, kerítés építés, 
zsaluzás, betonozás, vasszerelés, 
kőművesmunkák.
Azonnali belépéssel építőipari szakmunkást, 
segédmunkást felveszünk!

E-mail: csaba.1987.07@gmail.com
Telefon: 06-30-207-9621

A tanévnyitón Oroszi Sándor is köszöntötte a diákokat
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Az utazás időpontja: 2019. október 3–7. 
Az úticél: Délvidék: Szabadka, Zenta, Nán-
dorfehérvár és más települések. 
Témája: „Betyártanyák”.
Kísérő pedagógusok: Jancsóné Szalai Szidónia
és Jenei Adrienn.
A pályázaton elnyert összeghez tanulónként
5.000 Ft-tal kell hozzájárulni. 

A 2019/2020-as tanévben tanulólétszámunk
466 fő, amely 19 tanulócsoportot jelent. Is-
kolánk pedagógusai közül az új tanévet Bá-
nátiné Bártfai Krisztina, Hajdú Katalin, Har-
sányi Sándorné és Király Krisztina máshol
kezdték.. Az eddig be nem töltött álláshelye-
inkkel együtt a tantestületünkben jelenleg 5
új kollégát üdvözölhetünk:
Nyerges Rita, Abonyi Tiborné és Báderné
Bérci Ágnes tanítókat, valamint Csajkovszki
Mariann –angol nyelvtanárt és Péter-Sánta
Henriett – földrajz-történelem szakos tanárt. 
Minden belépő kollégánknak sikeres és öröm-
teli munkát kívánok iskolánkban. 

Az igazgatóhelyettesi feladatokat a felső ta-
gozatban ettől a tanévtől Marsiné Tóth Ve-
ronika látja el, gratulálok a kinevezéséhez és
kívánom, hogy legyen sok öröme a munká-
jában.

Osztálytanítóink – Napközis tanárok:
1.a Unger Dóra, Nyerges Rita
1.b Tari Anikó, Abonyi Tiborné
2.a Szabó Krisztiánné, Blaskóné R. Katalin
2.b Orosz Katalin, Jenei Adrienn
2.c Jónás Gabriella, Laki Erzsébet
3.a Rózsáné T. Erika, Laki Erzsébet
3.b Tassi Beáta, Báderné Bérci Ágnes
4.a Kontó Zenta, Blaskóné Rusvai Katalin
és Nyerges Rita
4.b Pénzesné D. Judit, Fazekas Katalin
4.c Görzsöny Annamária, Báderné Bérci Ág-
nes
5.a Mácsainé V. Irén, Péter-Sánta Henriett

5.b Asztalos Anikó, Péter-Sánta Henriett
6.a Pálinkás Istvánné, Ravasz-Péli Renáta
6.b Csajkovszki Mariann, Ravasz-Péli Rená-
ta
6.c Verók Ildikó, Ravasz-Péli Renáta
7.a Greif Péter, Ravasz-Péli Renáta
7.b Szathmáryné Sz. Zsuzsa, Ravasz-Péli
Renáta
8.a Fűziné V. Piroska, Ravasz-Péli Renáta
8.b Kollárik Gábor, Ravasz-Péli Renáta.

Fejlesztő pedagógusunk és gyógypedagógu-
sunk is egyben Jancsóné Szalai Szidónia.
Gyermekvédelmi felelősünk Szathmáryné
Szabó Zsuzsa.

A tanítási napokon 16–17 óráig továbbra is
összevont ügyeletet biztosítunk, de kérjük a
szülőket, hogy legkésőbb 17 óráig legyenek
kedvesek a gyermekükért jönni.

A tanévre jó munkát, sok sikert és kitartó
szorgalmat, kiváló eredményeket és sok szép
közös élményt kívánok mindannyiunknak. 

Greffné Kállai Tünde
igazgató

A következő lapzárta 
2019. október 11.
Értesítjük olvasóinkat, hogy az újságot
2019. október 11-én zárjuk. A lap-
zárta után beérkezett anya gokat a nyom-
dai határidők miatt csak a következő
lapszámban tudjuk megjelentetni!

Polgár Gyula főszerkesztő

Az elsősöket külön köszöntötték Marsiné Tóth Veronika, Oroszi Sándor, Greffné Kállai Tünde, Tóthné Pataki Csilla és Pollákné Tóth Judit
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Július 4-én, csütörtökön egy kedves meghívásnak eleget téve, a
szadai küldöttség tagjaként utaztam életemben először Kárpátaljára,
a Szada testvértelepüléseként ismert Nagydobronyba. Bevallom,
hogy vegyes érzésekkel készültem az útra, a kilátástalanság és a sze-
génység látható jeleire készültem, lelkiekben pedig a reményvesztettség
és a panasz együttérző meghallgatására. Így még inkább öröm volt
látnom a maroknyi magyar közösség élni és küzdeni akarását, a
munkájuk nyomán fakadó áldást.  Azt, hogy ha segítségre is van
szükségük, nem a markukat nyújtják, hanem amit kapnak, ahhoz
kétszer annyit hozzátéve saját erejükből, idejükből, találékonyságukból
hoznak létre nagyszerű dolgokat. A munka csupa nagybetűvel
szerepel itt a mindennapokban, mivel a hivatalos fizetések nagyon
alacsonyak, így szinte mindenki gazdálkodással is foglalkozik: Nagy-
dobrony tele van fóliasátrakkal, ahonnan főleg a munkácsi piacra
hordják a zöldséget. A falu híres az itt termesztett krumpliról és a
paprikáról (ez utóbbi a település címerében is szerepel).
A vendégszeretet, amellyel bennünket fogadtak, viszont nemcsak
hogy beteljesítette, de meg is haladta várakozásaimat. Vendéglátóink
nyitottsága, kedvessége, ragaszkodása tette a leginkább emlékezetessé
számomra ezt a pár napot. Küldöttségünkhöz már a határnál csatla-
kozott nagydobronyi kísérőnk, Budaházi Mihály, hogy segítsen a
zökkenőmentes átkelésben. Megérkezésünk után a nemrég átadott
Magyar Házban fogadtak bennünket, majd megnéztük a szomszédban
található tájházat is.
Délután néhányan a helyi általános iskola egyik tanítónője, Hadar
Judit kalauzolásával több intézményt is meglátogattunk, elsőként az
általános és középiskolát, ahol közel 700 gyermek tanul 1–11. évfo-
lyamon. Az idén elfogadott ukrán nyelvtörvény nagy nehézséget
jelent a magyarul tanuló gyermekek számára, de a tanárok minden
tőlük telhetőt megtesznek, hogy a magyar nyelven való tanulás ne
szoruljon háttérbe. Az iskolába sok nehéz sorsú gyermek jár, főként
a helyi gyermekotthonból és a cigánytelepről. Az ő megsegítésükre
pénzadományt és természetbeni adományokat is szeretettel vár az
iskola (itt osztották szét az elmúlt években a szadai „cipősdoboz”-
ajándékok egy részét is). 
Rövid látogatást tettünk az idősek otthonában is, amelyet holland
református testvérek alapítottak. Öröm volt látni a jól felszerelt,
tiszta, barátságos épületet. Mint a többi intézményhez, az idősek
otthonához is tartozik egy kis gazdaság, amit az arra alkalmas idősek
és segítőik művelgetve az intézmény többletbevételhez jut, miközben
értelmesen telik az idő az otthonban élők számára.
Pénteken reggel a teljes szadai küldöttség felkereste az Irgalmas Sa-
maritánus Református Gyermekotthont, és átadtuk a szadai lakosok

adományait: 115 ezer forintot a Tábor Alapítvány és a szülői kör
közös gyűjtéséből, 50 ezer forintot a Kulturális Alapítvány részéről
és 190 ezer forintot a szadai küldöttség részéről. Ezúton is köszönjük
az adakozóknak!
A gyermekotthonban több mint 70 lánygyermek és fiatal felnőtt nő
él, egy részük testi és/vagy értelmi fogyatékos. Az otthon lelkészigaz-
gatója, Katona Viktória elmondta, hogy az intézmény semmilyen
juttatást nem kap az ukrán államtól, kizárólag adományokból tartják
fenn az intézményt, így végzik azt a nagyon nehéz, de egyben
nagyon szép munkát, amelyet a magukra maradt lányok nevelgetése
jelent. Rendkívül nehéz helyzetből, borzalmas körülmények közül
érkeznek meg a gyermekek ide, a béke szigetére, amely tényleg az
életet jelenti számukra. Az intézmény valódi „otthonként” működik:
a kerti játszótéren játszadozó kicsiket, a benti folyosókon sétálva ka-
maszszobákat láttunk, a nagyobbak a házban vagy a ház körüli gaz-
daságban munkálkodtak.
A testvéri segítségnyújtásnak többféle módja létezik, ha az intézményben
élő gyermekeken segíteni tudunk és szeretnénk. A legegyszerűbb
módja, ha az otthont központilag készpénzzel támogatjuk, ahogy
tettük ezt a legutóbbi gyűjtés alkalmával is. Ilyen gyűjtéseket rend-
szeresen fogunk tartani Szadán. Ezenkívül a gyerekeket egyenként
lehet anyagilag támogatni jelképes „örökbefogadással”. Ebben az
esetben adományainkat a kiválasztott gyermek részére elkülönítve
kezelik, és ebből finanszírozzák az adott gyermek taníttatását, nevel-
tetését. A pénzbeli segítségen kívül az otthonban mindig szívesen
fogadnak tisztítószereket, gyermekeknek való tisztálkodó- és pipere-
cikkeket (hajgumi, fésű…), mert ezek rendkívüli módon fogynak.
Várják nagyon a magyar nyelvű gyermek- és ifjúsági irodalmat is,
illetve a munkatársak, gyermekgondozók részére a gyermekneveléssel,
pszichológiával kapcsolatos, az ebben a közegben hasznosnak vélt
szakirodalmat – annál is inkább, mivel a könyvek nagyon könnyen
átjutnak a határon…
A gyermekotthontól elbúcsúzva a munkácsi vár felé vettük utunkat,
ahol megcsodálhattuk egy letűnt dicső korszak szépen megőrzött
emlékeit. Zrínyi Ilona és a gyermek Rákóczi Ferenc szobránál
koszorút helyezett el a szadai küldöttség nevében Vécsey László or-
szággyűlési képviselő úr és Oroszi Sándor polgármester úr, Nagy-
dobrony részéről pedig Budaházi Mihály. Nagydobronyba visszaérve
délután részt vettünk a Hatrác patak felett átívelő új híd felavatásán,
amelynek létrehozásához Szada Nagyközség Önkormányzata is se-
gítséget nyújtott. Meghallgattuk a több mint 40 főt számláló nagy-
dobronyi Zöld Ág női énekkar műsorát: a kisebbségi létről szóló
művek hiteles előadása sokak szemébe könnyeket csalt… A Magyar

Az erős ember hidakat épít falak helyett…
Testvértelepülési látogatáson Kárpátalján

Koreai misszionáriusokkal a líceum udvarán Szada hídat avattunk
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Ház udvarán először a szadai Czibere Táncegyüttes adott fergeteges
műsort, amire nagyon büszkék lehettünk, majd a helyi Hatrác
együttes táncosainak műsorát élvezhettük. Az ünnepségen átadtuk
Szada ajándékait a nagydobronyiaknak, többek között a helyi
református cigány gyülekezet egy éve leégett imaházának újjáépítésére
összegyűjtött 120 ezer forintot.
A hosszúra nyúló ünnepi lakoma szünetét kihasználva Gál Erika
igazgatónő szíves invitálására a helyi református líceumot kerestük
fel, ahol 180 fiatal tanul. Magával ragadó volt az igazgató asszony
lelkesedése és lendülete, ahogy elbeszélte nekünk, hogyan épül és
szépül évről-évre az iskola kívül és belül. Tagadhatatlan ugyan a
magyar állam és egyéb adományozók pénzbeli segítségének
szerepe, de mindez mit sem érne, ha a munkatársak, a tanárok, az
igazgató nem adná hozzá a saját munkáját a „hivatalos munkaidő”
lejártával. Így készülhetett el az új tornaterem és a meglévő pici
gazdasághoz egy új pinceépület, ahol az iskola gazdasága által
megtermelt zöldségeket fogják tárolni. Egy új telekrész megvá-
sárlásával pedig lehetőség nyílt az iskolaudvar újabb bővítésére.
Az iskola és a hozzátartozó kollégium működését pénzbeli ado-
mánnyal támogathatják azok, akik szívükön viselik a kárpátaljai
magyar középfokú oktatás ügyét, magyarországi bankszámlával is
rendelkezik az iskola, itt fogadják köszönettel az adományokat.
Ezenkívül az igazgatónő is szívesen fogadja támogató „örökbefo-
gadók” jelentkezését, akik szívesen átvállalnák egy-egy nehéz
anyagi körülmények között élő tanuló éves tandíját, ami jelenleg
50.000 Ft egy tanévre. 
A szombat reggel 7 órakor (!) kezdődő istentisztelet után hosszú
útra indultunk: a Tisza forrásához. Hosszan a Tisza mentét
követve 6 órás buszút után érkeztünk meg Kőrösmezőre, ahol
kedves kis vendégházakban leltünk szállást. Másnap pedig a
zuhogó esőben hegyi túra következett: terepjáró teherautókkal
kapaszkodtunk fel a csúszós erdei utakon 1600 méterre, a Fekete-
Tisza forrásához, ahol a két testvérfalu önkormányzati képviselői

koszorút helyeztek el. Természetesen mindannyian megkóstoltuk
a forrás vizét és megcsodáltuk a kárpátokbeli tájat. Egy finom
ebéd után élményekkel gazdagon indultunk a hosszadalmas hazafelé
vezető útra.
Köszönöm Szada Nagyközség Önkormányzatának, hogy a küldöttség
tagjaként eljuthattam Nagydobronyba. Azt gondolom, utunk során
igazi testvérekre leltünk. Kívánom, hogy a jövőben egyre több
szadai tapasztalja meg, milyen gazdagító lehet ez a testvértelepülési
kapcsolat. Szeretném, hogy az adományokon, pénzbeli segítségen
túl a legfontosabbat tudjuk adni kárpátaljai testvéreinknek: az együt-
térző, gondoskodó odafigyelést, az együttlét örömét, hiszen ezáltal
magunk is gazdagodunk, töltekezünk. Szívből kívánom, hogy így
legyen!
„A híd megérint...
A híd összeköti a két partot...
A híd egy baráti és bizalmas szó...
A híd áthidalja a mélységes szakadékokat...
A híd átkelő, amin átmehetsz biztonsággal a túlsó partra, ahol valaki vár...
A híd egy út, ami átvezet a rosszból a jóba...
A híd arra jó amire kitalálták...összeköt embereket, megvalósít vágyakat...
Aki erős, az hidakat épít!” (Molnár Csanád)
A cikkben megjelölt célokra érkező felajánlásokkal kérjük, hogy
keressék Pálinkás Ibolyát (Tábor Alapítvány, 06-20-886-4851,
psibolya@gmail.com) és Monok Zsófiát (Szadai Keresztény
Szülők Köre, 06-20-439-8808, monok.zsofia@gmail.com). 
A nagydobronyi Irgalmas Samaritánus Református Gyermek-
otthon magyarországi számlaszáma: OTP Bank 11744003-
24420701.

Monok Zsófia
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Ismét Kecsetben jártunk
Augusztus végén harmincnégyen ellátogattunk a székelyföldi Kecsetbe,
testvérfalunkba. Meghívást kaptunk a XI. KECSETI FALUNAPRA
és Szüreti Felvonulásra. Ez a kapcsolat még 1989-ben kezdődött, és
a mai napig rendszeresen találkozunk. A hosszú évek alatt családi
kapcsolatok, barátságok szövődtek. 
A mostani csoportot többnyire a szadai  vendégfogadók, és Oroszi
Sándor polgármester úr alkotta. Minden nap bővelkedett közös
programban, de most az volt a fő cél, hogy a családok minél több
időt töltsenek el egymással. Ez igen jól sikerült, mindenki nagyon jól
érezte magát. A búcsúzásnál bizony könnycseppek is hulltak, és
megerősítettük egymást abban, hogy ezt a szeretetteljes kapcsolatot
tovább éltetjük, és várjuk jövőre Szadára a kecseti testvéreinket, ven-
dégeinket.

A Czibere Táncegyüttes fergeteges műsort adott a Magyar Házban

Népes küldöttséggel voltunk Erdélyben
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Ez a szeptember, ha akarjuk, ha nem minden évben elérkezik. De
hát ez az élet rendje. A nyári szünetben mindenki kipihente magát,
és újult erővel kezdünk neki az új tanévnek.
A Katica csoportba új óvó néni érkezett, Negyela Bernadett, aki
frissen fiatalosan veszi fel a tempót velünk. A Méhecske csoport nevet
változtatott, mostantól a Manócska megszólításra hallgatnak. Ez náluk
most aktuális is, mert a központi óvodában ők a legkisebbek. A cso-
portszobák feldíszítve, családias hangulatban várják a régi és új gyer-
mekeket. Van, aki még könnyes szemmel lépi át reggelente a küszöböt,
van, aki fülig érő szájjal, vidáman int búcsút anyának, apának.
Idén a Napocskák a legnagyobbak. Rendületlenül készülnek az
iskolára, és természetesen a falu szüretre, ami szeptember 21-én lesz.
A napokban átadásra kerültek játszótereinken az új mászókák, a fé-
szekhinta. Ezeket örömmel vették birtokba a gyerekek.
Társadalmi munkában, szeptember 14-én egy kis összefogással rend-
betettük, felfrissítettük a játszóudvarokat!
Mindenkinek vidám napokat, sok játékot kívánunk!
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SZA DA, DÓ ZSA GYÖRGY ÚT 80.SZA DA, DÓ ZSA GYÖRGY ÚT 80.

SZERETETTEL VÁRJUK ÖNÖKET!
www.godollocoop.hu   •   facebook.com/godollocoop

Akciós ajánlatunk:
október 2–8.

Csirkecomb farrésszel
Előhűtött

Csirkemell
Csontos, előhűtött

Apenta üdítőital
Málna, Exotic narancs-mangó,
Light eper-vanília
1,5 l, 133 Ft/l

Staropramen sör  
Világos, 5%, Barna, 4,4%
0,5 l, 518 Ft/l

Flora szívbarát margarin
Original, 500 g, 898 Ft/kg, 
Gold vajas íz 400 g, 1123 Ft/kg, 
Light 30% zsírtartalommal, 500 g, 898 Ft/kg
Növényi zsírt/olajat tartalmaz

Biopon takarékos mosószer
Normál mosópor 20 mosás, 1,4 kg, 571 Ft/kg,
Color gél 20 mosás, 1 l

399 Ft/kg999 Ft/kg

259 Ft 799 Ft
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Új mászókákkal bővültek játszótereink
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POL GÁR MES TE RI HI VA TAL
2111 Sza da, Dó zsa György út 88.
Köz pon ti te le fon szám (28) 405-181 Te le fax: (28) 503-066 
E- ma il: sza da@sza da. hu 
Ügy fél fo ga dá si idô:       hét fôn és szer dán: 8–16 óra kö zött, 
                                  pén te ken:  8–12 óra kö zött 
Oroszi Sándor pol gár mes ter Tel.: (28) 503-055
A pol gár mes ter ügy fél fo ga dá si ide je: a Pol gár mes te ri Hi va tal ban min den
csü tör tö kön 08.00–15.00 
Elô ze tes idô pont egyez te tés: pol gar me ster@sza da. hu, 
czig la ne@sza da. hu, 28/405-181/26mel lék elér he tô sé ge ken 
Czig lan Évá nál
dr. Pál Szilvia jegy zô Tel.: (28) 503-065, Fax: (28) 503-066
A jegy zô elô ze tes egyez te tés alap ján fo ga dó órát tart
a Pol gár mes te ri Hi va tal ban (Dó zsa György út 88.).
Be je lent ke zés a Pol gár mes te ri Hi va tal tit kár sá gán a 28-503-065-ös te le -
fon szá mon (26-os mel lék), va la mint a sza da@sza da. hu 
IN TÉZ MÉ NYEK
Szadai Szé kely Ber ta lan Ál ta lá nos Is ko la
2111 Sza da, Dó zsa György út 63.
Igaz ga tó: Greff né Kál lai Tün de, tel.: 30-782-8385, Iskolatitkár: Karácsony
Tibor, tel.: 30-782-8369, Tit kár ság: Tel.: 28-503-580, Fax: 28- 503-580
E- ma il cím: is ko la@sza da is ko la. hu, Hon lap: www.sza da is ko la. hu
Szé kely Ber ta lan Egységes Óvo da Bölcsöde
2111 Sza da, Dó zsa György u. 63., Tel.: 28-503-586
email: ovoda@szada. hu, óvo da ve ze tô: Weitz Mag dol na
Gyer mek élel me zé si és Szo ciá lis Ét kez te té si Kony ha
2111 Sza da, Dó zsa György u. 63., Tel.: (28) 503-585
Szé kely Ber ta lan Mû ve lô dé si Ház és Könyv tár
(Fa lu ház) 2111 Sza da, Dó zsa György út 63.
Tel: 28-405-453, 28-503-180
email: sza da@te le haz. hu, hon lap: www.sza da fa lu haz. hu
nyit vatar tás:      hét köz nap 10–19 óráig, hét vé gén: ren dez vé nyek sze rint 
in téz ményve ze tô: Ju hász né B. Zsó ka
Táj ház 2111 Sza da, Dó zsa György út 41.
Lá to ga tás te le fo nos be je lent ke zés alap ján
Tel.: 20-487-6808, 30-464-5807
Te le ház
2111 Sza da, Dó zsa György út 63., Tel: 503-180, Fax: 503-181
Szadai Szo ciá lis Alap szol gál ta tá si Köz pont
Intézményvezető: Kerékgyártó Tamás
2111 Sza da, Dó zsa György út 76. 
Tel.: 28/503-625, 06-70-199-9570,
Fax: 28/503-627, e-mail: szak@szada.hu
Sza dai Me se ház Wal dorf Óvo da
2111 Sza da, Ko riz mics ut ca 32. 
Tel.: 06-20-399-8110
Hon lap: www.sza da i me se ha zo vi- wal dorf. hu, 
e- ma il: wal dorf sza da@gma il. com
SZA DA NO VA Non pro fit Kft. 2111 Sza da, Dó zsa György u. 88. 
Tel: 06-28-503-510, 06-70-317-9128, 
Fax: 06-28-503-066; 
e- ma il: sza da no va@fre e ma il. hu
HI VA TA LOK
OK MÁNY IRO DA
2100 Gö döl lô, Kotlán Sándor u. 1. 
Tel: (28) 520-860. E-mail: jarasihivatal@godollo.pmkh.gov.hu
Ügy fél fo ga dás:       hét fô: 7.00–17.00; kedd-csü tör tök: 8.00–18,00;
                            szerda: 8.00–20.00; péntek: 8.00–16.00
POS TA HI VA TAL
Sza da, Dó zsa György út 78., Tel.: 28/503-060. 
Nyit vatar tás:         H.: 08.00–18.00; K-Sz-P.: 08.00–16.00;
                           Cs.: 08.00–14.00; ebéd idô: 12.00–12.30
KÖZ PON TI TE LE FON SZÁ MOK 
MEN TÔK                                  104
TÛZ OL TÓK                               105
REN DÔR SÉG                            107
Ál ta lá nos se gély hí vó                 112
Köz pon ti tu da ko zó                    198
KÖZ BIZ TON SÁG
REN DÔR SÉG
Sza dai kör ze ti meg bí zott: Ko vács Ágos ton Tel.: 06-70-492-0760
Rend ôr ôrs: 2112 Ve res egy ház, Pe tô fi Sán dor ut ca 3. 
Tel.: 28/385-011, e- ma il: po li ce@bm.gov. hu 
hon lap: www.po li ce. hu/pest/go dol lo
A Ve res egy há zi Rend ôr ôrs jár ôr ko csi  te le fon szá ma: 06-20-989-2607
Rend ôr ka pi tány ság 2100 Gö döl lô, Pe tô fi Sán dor ut ca 6–10.
Tel.: 28-524-600, 06-20-444-1274; 
E- ma il: po li ce@bm.gov. hu, 
hon lap: www.po li ce. hu/pest/go dol lo
Te le fon ta nú (ORFK) 06-80-555-111
Drog se gély (BRFK) 06-80-202-502
Or szá gos Köz pont (ORFK) zöld szám: 06-80-201-303
POL GÁ RÔR SÉG 24 órás ügye le te Tel.: 06-20-802-8899
TÛZ OL TÓ SÁG 
Pest Me gyei Ka taszt ró fa vé del mi Igaz ga tó ság, Gö döl lô Ka taszt ró fa vé del mi
Ki ren delt ség, Gödöllô Hivatásos Tûzoltóparancsnokság
2100 Gö döl lô, Sza bad ság út 28. 
Tel.: 105; 28-528-700, honlap: www.pest.mki.hu
E-mail: hivatasostuzoltosag.godollo@katved.gov.hu

Ebrendész Sipos József, 06-20/203-2359, 
2115 Vácszentlászló, Erô utca 75.
e-mail cím: ebfarm.sipos@gmail.com, www.ebfarm.eoldal.hu
EGÉSZ SÉG ÜGY
Flór Fe renc Kór ház, Kis tar csa   Tel.: 06-28-507-600
OR VO SI REN DE LÔ          Tel.: 405-188
I. szá mú kör zet              dr. Ács Ta más Tel.: 06-20-446-7943
Ren de lé si idô:                hét fô–szer da–pén tek:     13.00–17.00
                                    kedd–csü tör tök:              8.15–12.00
II. szá mú kör zet             dr. Sze me ré dy Ist ván
Ren de lé si idô:                hét fô–szer da–pén tek:     8.00–12.00
                                    kedd–csü tör tök:              13.00–17.00
OR VO SI ÜGYE LET
Gö döl lô, Tel.: 06-70-3703-104. 
Mentőszolgálat: 104
FO GOR VOS
Dr. Ta kács Lász ló. Ren de lô: Sza da, Dó zsa György út 76. 
Tel.: 405-440, Mo bil: 06-20-944-77-71
Ren de lé si idô:                hét fô–szer da–pén tek:    8.00–12.00
                                    kedd–csü tör tök:             13.30–18.00
e- ma il:ta kacs den tal@gma il. com, hon lap: www.ta kacs den tal. hu 
MEN TÔK
2100 Gö döl lô, Ady End re sé tány 56., Tel.:28- 420-844, 
hon lap: www.men tok. hu 
GYÓGY SZER TÁR
Ezüst ke hely Gyógy szer tár Sza da, Rá kó czi u. 2/a. 
Tel.: 28-404-299. 
Nyit vatartás:         hét fô–péntek:     8.00–12.00, 14.00–17.00
VÉ DÔ NÔI SZOL GÁ LAT
Sza da, Szabadság u. 15. Tel.: 06-28-404-092
I. körzet:Nyilas-Ká das Ju dit, 
II. körzet: Hódi Edit
Mar gi ta Idô sek Ott ho na
2111 Sza da, Kis fa lu dy u. 4. Tel.: 28-503-355
Ál lat or vos 
Dr. Vada Edina, Dó zsa Gy. út 70. 
Ren de lés: H–Sz–P: 09.00–12.00, K–Cs: 15.00–19.00, 
Szo: 12–14, V: 15–17
Te l.: 06-30-200-52-86, 06-30-568-0903
KÖZ MÛ SZOL GÁL TA TÓK
Áram szol gál ta tó 
EL MÛ Bu da pes ti Elekt ro mos Mû vek Gö döl lôi Ki ren delt ség 
Tel.: 06-40-38-39-40., 20, 30, 70/978-5611 
Ügy fél szol gá lat: Gö döl lô, Dó zsa György út VÜ SZI Iro da ház, 

hét fô: 12.00–18.00, kedd: 8.00–14.00 
Köz vi lá gí tás hi ba be je len tés: 06-28-520-873 (0-24-ig) ez egy üzenet -
rögzítő.
Gáz szol gál ta tó
MAGÁZ Kft. Gödöllői kirendeltség
2100 Gödöllő, Szabó Pál u. 28.
Tel: +36-28-545-515, +36-93-500-500 
(0-24 hibabejelentő elérhetőség)
www.magaz.hu 
e-mail: magaz@magaz.hu, godollo@magaz.hu
IN TER NET  SZOL GÁL TA TÓ
In vi tel Táv köz lé si Zrt. Le vél cím: 2101 Gö döl lô, Pf.: 407.
Te le fo nos ügy fél szol gá lat elér he tô sé ge: 1443
Hi ba be je len tés, tech ni kai se gít ség: 1445
Fax: 28/530-540. Web: www.in vi tel. hu
Sze mé lyes ügy fél szol gá lat: Gö döl lô, Dó zsa Gy. út 1–3.
Nyit vatar tás:         hét fô: 8.00–20.00, kedd: 8.30–16.00, 
                           szerda: 8.30–17.00, csü tör tök: 8.30–16.00, 
                           pén tek: 8.30–16.00, szom bat: 9.00–12.00 
VÍZ MÛ VEK
DMRV Gö döl lôi Üzem igaz ga tó ság 
2100 Gö döl lô, Sík Sándor ut ca 7. 
Tel.: 06-27-511-511, 06-40-881-188 
Ügy fél fo ga dás:       hét fô:                     8.00–20.00 
                           kedd–péntek:         7.00–13.00 
Hi ba be je len tés fo lya ma to san 0.00–24.00 
Pest Megyei Kéményseprô és Tüzeléstechnikai Kft.
Kéményseprés kérése: 2600 Vác, Zrínyi u. 9. Tel.: 06-27-307-499
E-mail: vac@pmkemenysepro.hu
Pest megyei kéményvizsgálat megrendelése, használatbavételi engedélyek,
gázbekötés, készülékcsere ügyintézés:
1126 Budapest, Böszörményi út 24/b. Tel.: 06-1-766-5850
EGY HÁ ZAK
Bap tis ta Egy ház 
2111 Sza da, Dó zsa György út 58., Tel.: 06-20-775-9855
e- ma il: benjaminbacso@gmail.com., 
www.szadaibaptista.com
Re for má tus Egy ház
2111 Sza da, Dó zsa György út 79.
Tel.: 06-30/830-5071, 28-360-713
e- ma il: sandorlevente@yahoo.com, www.szadaireformatus.hu
Ró mai Ka to li kus Egy ház köz ség 
2111 Sza da, Dó zsa György út 92. 
Iro dai szol gá lat:  hét fôn  16.00–17.45-ig.
Tel.: 28-423-837, +36-30-463-0487
E-mail: borbath.gabor@szada.vaciegyhazmegye.hu

A Margit-szigeten jártunk
A hónap első hetében ellátogattunk a Margit-szigetre.
Júliusban csak villámlátogatást tettünk, mivel a többségi
akarat a ,,hajókázás” mellett döntött. Most több időnk
volt a sziget látványosságainak megtekintésére. Sze-
rencsére az időjárás is kegyes volt hozzánk. Megér-
kezésünkkor meghallgathattuk és megcsodálhattuk a
zenélő szökőkutat, amely 2013-as felújítása óta szó-
rakoztatja az arra járókat. A műsor bő 20 percig
tartott, azután elindultunk a vadaspark felé. Kellemes
volt a séta az árnyas fák alatt. A Vadaskerthez érve,
megismerkedhettünk történetével, amely jól illeszkedik
a Margitsziget történelmi hangulatához, amely az
egykori Nyulak Szigetétől József nádor főúri parkján
át ível a mába. A funkcióját tekintve egyesíti mind a
házi, mind az erdei állatok bemutatását. A terület
egyik felén a dámvadak karámja kapott helyet, ahol a
hazai erdőkben is honos szarvasfélén kívül a mezei
nyulak is kedvükre ugrándozhatnak. A kisállatkert
másik felében vízimadarak, illetve egyéb díszes ma-
dárfajok kaptak helyet. A kert belsejében található
istálló a pónilovak lakóhelye, amelyeken szép időben,
lovagolni is lehet. A fentieken kívül számos bagoly és
ragadozó madár is helyet kapott a kertben. Ezek olyan
állatok, amelyek sérülten kerültek a kertbe, és bár az
életüket sikerült megmenteni, de emberi segítség
nélkül már nem lennének képesek a természetben
életben maradni. Kirándulásunk végeztével a sziget
középpontjában lévő virágos parkon át vezetett utunk,
ahol megcsodáltuk a szebbnél szebb színekben pompázó
virágokat. Mire a kikötőhöz értünk kellemesen elfá-
radtunk, de rengeteg élménnyel gazdagodtunk. A
hazafelé vezető úton a nap eseményeit vették sorra
klubtagjaink és örömmel konstatálták, hogy ismét sok
élménnyel gazdagodtunk.
Nagy szeretettel várunk minden kedves érdeklődőt a
Nappali Klubba! Színes programokkal készülünk az ak-
tuális ünnepekre. Tartalmas előadásokat, kirándulásokat
szervezünk, melyek mindenki számára nyitottak, láto-
gathatóak, klubtagságtól függetlenül. Az ilyen összejö-
vetelek jó hangulatban telnek, és közösségformáló
erővel bírnak.

Októberi programtervezet
10. 01. Fürdőlátogatás-Veresegyházára.
10. 03. Kézműves foglalkozás.
10. 07. Pedikűr 8 órától. Olvasó délelőtt.
10. 08. Masszázs 9 órától. Lengőteke bajnokság.
10. 10. Kirándulás Gödöllőre. Városi Múzeum. Üzenet

a távoli szigetvilágból – Polinézia művészete.
10. 14. Pedikűr 8 órától.
10. 15. Vetélkedők.
10. 17. Sebő Györgyné előadása az egészséges élet-

módról.
10. 22. Masszázs 9 órától. Bingózás.
10. 24. Filmklub.
10. 29. Olvasó délelőtt.
10. 31. Mindenszentek-megemlékezés.
A program csak tervezet, a változtatás jogát fenntart-
juk.

Őri Ildikó klubvezető



ELADÓ/KIADÓ 
CSALÁDI HÁZAKAT, 

TELKEKET, NYARALÓKAT
KERESÜNK SZADÁN

Közös célunk: 
eladni a legrövidebb idő alatt, 

a legmagasabb áron!

Díjmentes helyszíni értékbecslés.


